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جلیقه نجات پوتین باد شد
گاهی با خودم فکر میکنم چگونه روســیه بعد از فروپاشی باز هم 
بعنوان یک ابرقدرت باقی ماند؟ وقتی شکاف بزرگ در بنیان اتحاد 
جماهیری شوروی که به فروپاشی ابر قدرت دوم آن دوران در جهان 
انجامید ، کسی فکر نمیکرد دوباره این کشور نقش ابر قدرتی خود را 
پیدا کند.شاید بشود اینگونه تحلیل کنیم که وقتی در تاریخ هشتم 
دسامبر ۱۹۹۱ در یک دیدار پنهانی، بوریس یلتسین، رئیس جمهور 
جمهوری شوروی فدراتیو سوسیالیستی روسیه، لئونید کراوچوک، 
رئیس جمهور جمهوری سوسیالیستی شوروی اوکراین و استانیسلاو 
شوشکویچ، رئیس جمهور جمهوری سوسیالیستی بلاروس شوروی 
در اقامتگاه بسیار مجللی که برای پذیرایی از مقامات رسمی سطح 
بالا در جنگل های بلاروس بنا نهاده شده بود با یکدیگر دیدار کردند، 
بین ایشان پیمانی را امضا گردید که بر اساس آن کشورهای مستقل 
همســو و در راســتای ایدئو لژی واحد سیاسی  پدید آمدند. شاید 
به این نکته هم مرتبط باشــد که در اواخر دهه ۱۹۸۰، گورباچف 
اهمیت جمهوری سوسیالیست فدراتیو روسیه شوروی را کم اهمیت  
برآورد نمود که به عنوان پایه دوم قدرت رقیب برای اتحاد شوروی 
محسوب می شد. نوعی واکنش شــدید ملی گرایانه روسی، توسط 
برخی از روس ها با اظهار این مطلب مطرح شــد که روسیه مدت 
زیادی بوده که از طریق دادن یارانه نفت خام ارزان موجب فقیرتر 
شــدن جمهوری های منتسب به خود شده اســت. به عنوان مثال 
از آنجا که تقاضاهای مربوط به موسســات داخلی روسیه افزایش 
می یافت ،طبعا برابری بین جمهوری روسیه و اتحاد شوروی منجر 
به کاهش توســعه می گردید. هم زمان با این که ملی گرایی افراطی 
در اواخــر دهه ۱۹۸۰ طنین انداز می نمود ، تنش میان آنهایی که 
می خواستند اتحادیه تحت سلطه روســیه را یکپارچه نگهدارند و 
گروهی که خواهان ایجاد کشور قدرتمند روسیه بودند، تشدید شد. 
و روز به روز تنش در مبارزه قدرت بین گورباچف و بوریس یلتسین 
تجســم پیدا کرد. یلتسین با خارج شدن گورباچف از سیاست های 
اتحاد شــوروی در ســال ۱۹۸۷، به عنوان رئیس یک حزب بدون 
هیچگونه ســوابق یا روابط مخالف، به یک خط مشی حزبی برای 
مقابله با گورباچف نیاز داشت. او آن را از طریق حضور خود، هم به 
عنوان یک ملی گرای روســی و هم به صورت یک دموکرات متعهد 
ثابــت نمود و در انتخابــات به عنوان رئیس شــورای عالی جدید 
جمهــوری روســیه در ماه مه ۱۹۹۰ برگزیده شــد و عملًا به طور 
مستقیم اولین رئیس جمهور منتخب روسیه گردید. در ماه بعد، به 
او اختیار داده شــد تا قوانینی را مقدم بر قوانین اولیه روسیه وضع 
نماید و دو سوم بودجه را نیز کسر کند واز آنجایی که یلتسین یک 
گام غیرقانونی در جهت انحلال مجلس برداشته بود، روسیه بیش از 
هر زمان دیگری، از دوره انقلاب ۱۹۱۷ به این سو، خود به درگیری 
جدی داخلی نزدیک شده بود. این شرایط موجب شد زمینه برای 
یلتسین آماده شده و یلتسین این آزادی را یافت تا قانون خود را با 
استفاده از اختیارات ریاست جمهوری به کشور  تحمیل نماید .این 
تصمیم از طریق همه پرســی در دسامبر ۱۹۹۳ به تصویب رسید و 
بســیار واضح بود که با این تصمیم جمهوری های جدا شــده باید 
برای نان شــب خود هم فکر دیگری بجز دســت گدایی در مقابل 
یلتســین میکردند.  پس از بحران مالی ســال ۱۹۹۸، یلتسین در 
پایان دوره زمامداری سیاسی خود قرار گرفت. درست چند ساعت 
پیش از آغاز اولین روز ســال ۲۰۰۰ میــلادی و در التهاب عظیم 
جهانی نســبت به تغییر قرن و نگرانی از عملکرد خود کار عملیات 
بمب های هسته ای ، یلتســین در کمال شگفتی، استعفای خود 
را اعلام نمود و دولت را به دســت نخست وزیر کمتر شناخته شده 
خود ولادیمیر پوتین ســپرد که یک افسر سابق و جانشین رئیس 
کاگ ب پس از فروپاشی شــوروی بود. در ۲۶ مارس سال ۲۰۰۰، 
رئیس جمهور تازه کار به سادگی رقبای خود را در انتخابات ریاست 
جمهوری شکست داد و در اولین دور رای گیری پیروز شد. در سال 
۲۰۰۴،او ۷۱٪ آراء را به دست آورد و متحدین وی نیز در انتخابات 
پارلمانی پیروز شــدند، اما بنا بر اظهارات ناظران بین المللی )غربی 
ها( و داخلی آن را مخدوش اعلام کردند. ناظران غربی حتی نسبت 
به اقدامات اواخر سال ۲۰۰۴ بیشتر هشدار دادند که موجب تحکیم 
بیشتر نظارت ریاست جمهوری بر پارلمان، جامعه نظامی و صاحب 
منصبان منطقه ای می شد.پوتین ماندگار شد و امروز با گذشت بیش 
از دو دهه زمامدار بلا منازع روسیه سوسیالیستی باقی مانده است 
تا اینه  شبیه به شورش این هفته کمی تزلزل در ماندگاری پوتین 
بــر قدرت ایجاد کــرد و گروه مزدور و قــرار دادی واگنر در تقابل 
با وزارت دفاع روســیه سر به شــورش برداشت و  جنجال متزلزل 
شــدن قدرت پوتین را بدنبال داشت. باید تصریح کنم که بسیاری 
از گزارش های رسانه ای این گروه را به عنوان یک شرکت پیمانکار 
نظامــی خصوصــی ) private military contractor ( معرفــی 
می کنند، نحوه عملکرد این گروه، این تعریف را به چالش می کشد. 
شرکت خصوصی نظامی، با در اختیار داشتن تسلیحات و سربازان 
آموزش دیده، در عملیات های نظامی به جای ارتش رســمی مورد 
اســتفاده قرار می گیرد.این امر در جهان غرب هم به نوعی متداول 
اســت. برای مثال گزارش های متعددی قرارداد بهره برداری دولت 
آمریکا از سربازان شــرکت های خصوصی نظامی به جای سربازان 
ارتش درعملیات های نظامی در عراق و افغانستان را اثبات می کند.

به حسب ان چه رســانه ها افشا کرده اند رقابتی پنهانی بین وزیر 
دفاع روســیه و پریکوژین فرمانده گروه واگنر که در گذشته آشپز 
مخصوص پوتین و از وفاداران به وی محســوب میشده زمینه این 
شــورش را فراهم نموده بود. که با واســطه گــری رذیس جمهور 
بلاروس بخیر انجامید و پوتین هم مجبور شــد وزیر دفاع خود را 
تغییر دهد. و موضوع بنفع پوتین فیصله یافت و به تعبیری جلیقه 

نجات پوتین باد شد.

گزیده خبر
حمید رضا نقاشیان

توصیه نماینده زنجان برای اصلاح ساختار 
ناترازی های بخش تولید

نماینــده مــردم زنجان در مجلس شــورای 
اســلامی خواســتار اصلاح رویکرد تحمیل 
ناترازی ها به بخش تولید کشور شد و گفت: 
اگر این کار انجام نشــود بــا کمبود تولید و 
افزایش تورم و قیمت مواجه خواهیم شد. به 
گزارش ایسنا، مصطفی طاهری در نطق میان 
دستور خود در جلسه علنی امروز )دوشنبه( 
مجلس شورای اســلامی بیان کرد: استکبار 
جهانی کــه مخالف حضور خــدا در صحنه 
اجتماع بشر است دشمن ذاتی اسلام و جمهوری اسلامی است، از این رو در موضع متخاصم و متجاوز 
قرار دارد. وی با بیان اینکه نظام ســلطه جهانی در تقابل با انقلاب اسلامی مدل زیست لذت محور را 
برای همگان تجویز کرده اســت، گفت: این نظام با نفــی حقوق خدا مخالفان خود را مخالفان حقوق 
بشــر می نمایاند. آمریکا و اروپا در همه عمر جمهوری اسلامی تلاش بی وقفه ای را برای براندازی آن 
و نابودی اســلام در حیات اجتماعی ایرانیان انجام داده است. عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
افزود: دشمنان خدا، اسلام و جمهوری اسلامی مجموعه ای از طرح ها و برنامه هایی که در تاریخ تمدن 
غرب اجرا شده و آزمون پس داده اند را به عنوان دکترین های کلاسیک در آرشیو خود دارند که اکنون 
آنها را علیه اسلام و جمهوری اسلامی بروزرسانی کرده اند. از جدایی دین از سیاست تا اقتصاد لیبرالی. 
این دکترین های کلاسیک تجویز شده نظام جهانی سلطه علیه جمهوری اسلامی به عنوان تهدیدهای 
گوناگون ایدئولوژیکی و استراتژیکی علیه جمهوری اسلامی محسوب می شود. طاهری ادامه داد: این 
تهدیدهای ساده در وجهه ترکیبی به تهدید  مرکب حیازدایی معطوف هستند که اگر در جامعه اسلامی 
ایمان به مثابه یک درخت روییده باشد، میوه های آن درخت حیاء مومنان است و حیاء زدایی در جامعه 
اسلامی زدودن میوه و ثمره ایمان مردم است. بلوای دشمنان جمهوری اسلامی در اواخر شهریور ۱۴۰۱ 
که به بهانه برچیدن حجاب و آزادی زنان از قید پوشش بود، در واقع دشمنی برای براندازی جمهوری 
اســلامی بود. آنچه مشهود است اراده الهی است که در قالب بصیرت مردم ایران متجلی شد و موجب 
شکست فتنه آنان شد. وی در ادامه عنوان کرد: امروز در کشور ناترازی هایی مخصوصا در حوزه برق، 
گاز، آب، تســهیلات و ارز داریم، هم اکنون که مردم در خانه هایشان برق دارند و کولرها روشن است، 
ناترازی به صنعت اعمال شده است و حدود ۱۵ هزار مگاوات کمبود برق را از بخش های مختلف تولید 
جبران می کنیم و چون این ناترازی در تولید اســت و در برق مصرفی مردم نیست، رسانه ها و مردم 
مطالبه ای ندارند و عملا این ناترازی مشهود نیست. یعنی مطالبه ای از طرف نمایندگان و بخش های 
رسانه ای انجام نمی شود و همچنان مستمر وجود دارد. هر سال دولت بخشی از ناترازی را با رشدی 
که در نیروگاه ها و گاز داشته جبران کرده است، اما رشد نیاز بیش از رشد تولید بوده است از این رو در 
بخش های مذکور خسارت هایی به کشور وارد شده است. این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
عنوان کرد: امسال شعار سال »مهار تورم و رشد تولید« است و اگر برای تحقق شعار سال فقط بتوانیم 
قسمت هایی که به اجبار به تولید اعمال می شود برداریم، رشد خوبی در تولید و مهار تورم به وجود 
خواهد آمد. ۱۵ هزار مگاوات برق در چهار ماه از ساعت ۱۱ ظهر  تا ۱۱ شب یعنی هزار ساعت به اندازه 
۱۵ هزار مگاوات کاهش تولید اســت. اگر این موضوع را به اعداد و ارقام تبدیل کنیم و در حوزه های 
مختلف بررسی کنیم عدد درشتی خواهد شد که در حوزه برق حداقل برای چند مجموعه بزرگ برای 
ســال قبل حدود ۲۹ هزار میلیارد تومان خسارت تولید ناشی از قطعی برق بوده است. طاهری ضمن 
اشاره به اینکه در فصل سرما با مصرف گاز حدود ۲۲۰ میلیون متر مکعب کمبود گاز داریم، اظهار کرد: 
این افزایش بی رویه مصرف بخش های غیر تولیدی و عدم انجام پروژه های بهینه سازی و مشکلات 
موجود در افزایش ظرفیت تولید، باعث تعمیق ناترازی موجود در عرضه و تقاضای گاز طبیعی شــده 
اســت. بر اساس محاسبات انجام شده مجموع ناترازی در چهارماه سال ۱۴۰۰ برابر ۲۲۰ میلیون متر 
مکعب در روز بوده است و بیشترین مقدار در بهمن ماه نزدیک به ۲۸۰ میلیون متر مکعب در روز بوده 
است که این ناترازی گاز باعث عدم نفع صنایع و کشور شده است. بر اساس مقایسه آخرین آمار موجود 
در بخش پتروشیمی ۲.۷ میلیون تن عدم تولید ناشی از کمبود خوراک های گاز مجتمع پتروشیمی و 
در بخش فولاد ۸۰۰ هزار تن آهن اسفنجی و ۹۰۰ هزار تن فولاد ناشی از کمبود گاز در ماه های دی 
و بهمن گزارش شده است. وی افزود: امروز ۲ درصد کل آب مصرفی مربوط به صنایع است، اما دولت 
در لایحه بودجه امســال، برنامه و الحاق ۳ می خواهد مشــکل آب کشور را با ۲ درصد و واقعی کردن 
قیمت آب مربوط به تولید جبران کند که این روند باعث تحمیل هزینه و تورم زیاد به مردم خواهد شد.

سرپرست شرکت عمران پردیس از ریزش ۵۰۰ 
میلیون تا یک میلیارد تومانی مســکن در شهر 
پردیس خبر داد و گفت: مشاوران املاک بدون 
جابــه جایی پول یک ملــک را چند بار معامله 
می کننــد و در هــر معاملــه آن ملک چندین 
میلیون تومــان افزایش قیمت پیــدا می کند. 
در نهایــت میزان افزایش قیمــت آن ملک در 
یــک مدت کوتاه بــا تکرار چند بــار معامله تا 
یک میلیارد تومان می رســد. مشاوران املاک 
با معامــلات صوری قیمت مســکن را افزایش 
دادند/ ریزش یک میلیاردی قیمت مســکن با 
پلمپ بنگاه های متخلف خلیل محبت خواه در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا در گفت وگو 
با خبرنــگار اقتصادی ایلنا با اشــاره به ریزش 
قیمت ها در بازار مســکن شــهر پردیس اعم از 
مساکن مهر و مســاکن غیر از فازهای مسکن 
مهر و شخصی ســاز اظهار داشت: ریزش قیمت 
مســکن در پردیس بیــن ۵۰۰ میلیون تومان 
تا یک میلیــارد تومان بوده اســت و در مدت 
کوتاه شاهد کاهش محسوس و مشهود قیمت 
مســکن در پردیس بودیــم. وی درباره دلایل 
ریزش قیمت ها در بازار مســکن پردیس گفت: 
از مهمتریــن عوامل ریزش قیمت مســکن در 

پردیس مقابلــه و برخورد قانونی با مشــاوران 
امــلاک متخلف در این محدوده بوده اســت و 
همچنین از دیگر دلایل آغاز جدی ســاخت و 
تکمیل پروژه های نیمه تمــام در پردیس بوده 
که تکمیل ۳۰ هزار واحد مســکن مهر پردیس 
را از ســر گرفتیم. در حالی کــه این پروژ ه  ها از 
بیش از ۶ سال گذشته غیر فعال بر روی زمین 
مانده بودند. سرپرست شرکت عمران پردیس با 
تاکید بر اینکه برخی از مشاوران املاک متخلف 
عامل گرانی مســکن بوده اند، ادامه داد: به طور 
قطع یکــی از عوامل مهم در گرانی مســکن، 
قیمت سازی مشــاوران املاک است و تعطیلی 
بنگاه های غیر مجــاز را در پردیس آغاز کردیم 
و در چند روز گذشــته چندین بنگاه مســکن 
پلمپ شــده اند.       محبت خواه گفت: اتفاقی 
که در مشــاوران املاک متخلــف رخ می دهد 

که منجربه گرانی مســکن می شــود این است 
که مشــاوران املاک بدون جابه جایی پول یک 
ملک را چند بار معامله می کنند و در هر معامله 
آن ملک چندین میلیون تومان افزایش قیمت 
پیدا می کنــد و در نهایت میزان افزایش قیمت 
آن ملک در یک مدت کوتــاه با تکرار چند بار 
معامله تــا یک میلیارد تومان می رســد و این 
معاملات هم بین خود مشاوران املاک صورت 
می گیرد. سرپرست شرکت عمران پردیس تاکید 
کرد: در این مدت قیمت واحد ۲ میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون تومانی در پردیس به یک میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون تومان تا دو میلیارد تومان کاهش پیدا 
کرده  اســت. وی افزود: این افزایش قیمت ها در 
قیمت گذاری ســایت های اینترنتی رخ می دهد 
که این ســایت ها هم از عوامل گرانی مســکن 
هســتند. سرپرســت شــرکت عمران پردیس 
همچنین درباره شناســایی واحدهای خالی در 
شــهر پردیس گفت: آمار خانه های خالی را به 
ســازمان امور مالیاتی ارائه داده ایم و تقریبا هر 
هفته هزار واحد خالی در پردیس شناسایی شده 
و در مدت زمان کوتاه آمار ۳ هزار و ۵۰۰ واحد 
خالی از سکنه در پردیس را به سازمان مالیاتی 

اعلام کرده ایم.

سرپرست شرکت عمران پردیس و:

مشاوران املاک با معاملات صوری قیمت مسکن را افزایش دادند

کارخانه »الیاف ارغوان گســتر سپید« با ظرفیت اشتغال ۶۰ نفر، 
صبح امروز )۶ تیر ماه( توســط معــاون وزارت صنعت، معدن و 
تجارت افتتاح شد. به گزارش ایلنا، محمدمهدی برادران )معاون 
صنایــع عمومــی وزارت صنعت، معدن و تجــارت(، صبح امروز 
سه شنبه )ششم تیر ماه( در سفر به استان سمنان، ضمن افتتاح 
کارخانه الیاف ارغوان گستر از خط تولید و بخش های مختلف این 
مجتمع دیدن کرد. واحد الیاف ارغوان گســتر سپید که در زمین 
هتولید الیاف مصنوعی فعالیت دارد، در زمینی به مساحت چهار 
هزار مترمربع واقع در شهرک صنعتی ایوانکی با سرمایه گذاری ۶۴ 
میلیارد تومان و ظرفیت تولید هشت هزار تنُ الیاف استیپل پلی 
اســتر زمینه اشتغال ۶۰ نفر را فراهم کرده است. در آئین افتتاح 
این واحد تولیدی در ســمنان محمدمهدی برادران )معاون وزیر 
صنعت(، محمدرضا باقری )مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
استان سمنان( و جمعی از مسوولان استان سمنان حضور داشتند.

افتتاح کارخانه الیاف ارغوان گستر سپید با اشتغالزایی ۶۰ نفر

گزیده بیانات رهبر انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضاییه

حفاظت از امنیت روانی جامعه، احیای حقوق عامه است

راهکار جدید دولت برای تسویه با 
صندوق توسعه ملی

تقدیر ۲۲۰ نماینده مجلس از اقدامات وزارت نفت

صندوق توســعه ملی پیش از این آمادگی خود را برای ســرمایه گذاری در میادین نفتی اعلام کرده بود و برنامه 
هفتم توسعه درحالی به تصویب رسید که یکی از بندهای آن به این موضوع اختصاص دارد و به دولت اجازه داده 
شده به منظور تسویه بدهی های خود به صندوق توسعه ملی از طریق وزارت نفت نسبت به عقد قرارداد توسعه در 
بهره برداری از میادین جدید نفت و گاز مشترک با صندوق توسعه ملی اقدام کند. به گزارش ایسنا، صندوق توسعه 

ملی از سال گذشته آمادگی خود را برای سرمایه گذاری در میادین نفتی اعلام کرد....

آخرین آمار خسارت سیل به بخش کشاورزی

نفت در ریل افزایشی ماندرشد ۹۶ درصدی تولید خودروسازان خصوصی
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گزیده خبر

رهبر انقلاب در پیامی به مناسبت کنگره حج:

حج، آئین زندگی بخش جهانی 
بر پایه معنویت و اخلاق است

رهبر معظم انقلاب اســلامی آئیــن حج را یک 
فراخوان جهانی برای تعالی انسان ها و زمینه ساز 
اعتــلاء معنــوی و اخلاقی بشــریت خواندند و 
تاکید کردند: شــرط لازم اثرگذاری جهانی حج، 
درک و شــناخت صحیح امت اسلامی از خطاب 
زندگی بخش این فریضه پر رمز و راز برمبنای دو 
رکــن »وحدت« و »معنویت« اســت. به گزارش 
ایســنا، حضرت آیت الله خامنــه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در پیامی به مناسبت کنگره عظیم 
حج، وحدت امت اسلامی را به معنای گفت وگو، 
ارتباط فکری و عملی، هم افزایی و نزدیک شدن 
جهتگیریها، وهمکاری و پیوند اقتصادی کشورهای 
اسلامی خواندند و افزودند: بعُد دیگر این وحدت، گفت وگوی علمای مذاهب اسلامی 
بر مبنای حسن ظن و مدارا و انصاف و ارتباط تنگاتنگ نخبگان کشورهای مسلمان 
اســت. حضرت آیت الله خامنه ای درخصوص وحدت این نکته را هم متذکر شدند که 
پیشروان سیاسی و فرهنگی کشورهای اسلامی باید هماهنگ با یکدیگر خود را آماده 
شــرایط نظم جهانی پیش رو کنند تا امت اسلامی جایگاه شایسته خود را بازیابد و 
تجربه تلخ مهندسی سیاسی و سرزمینی پس از جنگ جهانی اول تکرار نشود. ایشان 
»معنویت« را که یکی دیگر از دو رکن اثرگذاری ندای جهانی حج اســت، به معنی 
ارتقاء اخلاق دینی و مقابله با افسونِ اخلاق منهای دین غربیها دانستند و خاطرنشان 
کردند: امروز که »وحدت« و »معنویتِ« امت اسلامی به دلیل مخالفت آمریکا و دیگر 
قطب های سلطه استکبار با تفاهم کشــورهای مسلمان و تدین و تشرع نسل جوان 
این کشورها، بیش از گذشته در معرض دشمنی است، وظیفه همه ملتها و دولتهای 
مسلمان مقابله با این نقشه خباثت آلود است. رهبر انقلاب اسلامی در پایان پیام خود 
به مناســبت کنگره عظیم حج امت اسلامی را به تقویت روحیه برائت از مشرکین و 
نشر و عمق بخشی آن در محیط زندگی توصیه کردند. متن پیام رهبر انقلاب اسلامی 
به این شــرح است: بسم اللهّ الرّحمن الرّحیم و الحمد لّله ربّ العالمین و صلیّ الّله علی 

الرّسول الاعظم محمّد المصطفی و آله الطّیّبین و صحبه المنتجبین.
صــلای ابراهیمیِ حج و فراخــوان جهانیِ آن، بار دیگــر از دل تاریخ، همه  گیتی را 
مخاطب ساخت و دلهای مستعد و ذاکر را به شور و شوق افکند. ندای دعوت کننده، 
ن فیِ النّاسِ باِلحَجّ)۱(،  و کعبه، میزبانِ مبارک  خطاب به همه ی آحاد بشر است: و اذَِّ
ةَ مُبارَکاً وَ هُدیً  و رهنمای همه ی انســانها است: انَِّ اوََّلَ بیَتٍ وُضِعَ للِنّاسِ للََّذی ببَِکَّ

للِعالمَین)۲(. 
کعبــه به عنوان نقطه  مرکزی و محور اصلی توجّهات آحاد مســلمانان، و آئین حج 
همچون نمونه  کوچک از گستره  متنوّع دنیای اسلام، میتواند در خدمت تعالیِ جامعه  
بشــری و سلامت و امنیّت همه  انسانها باشــد. حج میتواند به کلّ بشریت، اعتلای 
معنوی و ارتقاء روحی و اخلاقی برســاند؛ و این، نیاز حیاتی بشــرِ امروز اســت. حج 
میتواند همه ی برنامه های استکبار و صهیونیسم برای سقوط اخلاقی بشر امروز و فردا 
را باطل و بی اثر کند. شرط لازم برای این اثرگذاری جهانی، آن است که مسلمانان در 
گام نخســت، خطاب زندگی بخشِ حج را خود بدرستی بشنوند و همه  همّت خود را 
برای عملی کردن آن به کار گیرند. دو پایه  اصلی این خطاب، »وحدت« و »معنویتّ« 
است. وحدت و معنویتّ، ضامن ارتقاء مادّی و معنوی جهان اسلام و نورافشانیِ آن به 
همه  گیتی است. وحدت به معنیِ ارتباط فکری و عملی است؛ به معنی نزدیک شدن 
دلها و اندیشــه ها و جهتگیری ها است؛  به معنی هم افزایی علمی و تجربی است؛ به 
معنی پیوند اقتصادی کشورهای اسلامی است؛ به معنی اعتماد و همکاری دولتهای 
مسلمان اســت؛ به معنی همیاری در برابر دشمنان مسلّم و مشترک است.  وحدت 
بدین معنی اســت که نقشه  طرّاحی شده  دشمن نتواند فرقه های اسلامی، یا ملتّها و 
نژادها و زبانها و فرهنگهای متنوّع جهان اســلام را در برابر یکدیگر قرار دهد. وحدت 
بدین معنی است که ملتّهای مسلمان یکدیگر را، نه از راه معرّفیِ فتنه انگیز دشمن، 
بلکه از راه ارتباط و گفت وگو و رفت و آمد بشناسند؛ از امکانات و ظرفیّت های یکدیگر 
آگاه شــوند و برای بهره برداری از آن برنامه ریزی کنند. وحدت بدین معنی است که 
دانشمندان و دانشگاه های جهان اسلام دست در دست یکدیگر نهند؛ علمای مذاهب 
اسلامی با حُسن ظن و مدارا و انصاف به یکدیگر بنگرند و سخنان یکدیگر را بشنوند؛ 
نخبگان در هر کشور و هر مذهب، آحاد مردم را با مشترکات یکدیگر آشنا و آنان را 
به همزیستی و برادری تشویق کنند.  وحدت همچنین بدین معنی است که پیشروان 
سیاسی و فرهنگی در کشورهای اسلامی، به گونه ای هماهنگ، خود را آماده ی شرایط 
نظم جهانیِ پیش رو کنند؛ جایگاه شایسته ی امّت اسلامی را در تجربه ی جدید جهان 
که سرشــار از فرصتها و تهدیدها است، به دست خود و به اراده ی خود تعیین کنند؛ 
نگذارند تجربه ی تلخِ »مهندســی سیاسی و سرزمینیِ غرب آسیا به دست دولتهای 
غربی پس از جنگ جهانی اوّل« تکرار شــود.  معنویتّ به معنی ارتقاء اخلاق دینی 
اســت. افسونِ اخلاق منهای دین که مدّتها از سوی منابع فکری غربی ترویج میشد، 
سرانجامش همین سقوط بی مهار اخلاقی در غرب است که همه در دنیا شاهد آنند. 
معنویتّ و اخلاق را از مناسک حج، از ساده زیستی در احرام، از نفی امتیازات موهوم، از 
»وَ اطَعِمُوا البائسَِ الفَقیر)۳(«،  از »لا رَفَث وَ لا فُسوقَ وَ لا جِدال)۴(«،  از گردش همه  
امّت بر گِرد محور توحید، از رمی شــیطان و برائت از مشرکان باید آموخت. برادران 
و خواهــران حج گزار! از فرصت حج بــرای تدبرّ و تعمّق در راز و رمزهای این فریضه  
بی نظیر بهره گیرید و توشه  همه ی عمر خود سازید. »وحدت« و »معنویتّ« در این 
مقطع زمان بیش از گذشــته در معرض دشمنی و کارشکنی استکبار و صهیونیسم 
است. آمریکا و دیگر قطبهای سلطه ی استکباری، با وحدت مسلمانان، با تفاهم ملّتها 
و کشورها و دولتهای مسلمان، و با تدینّ و تشرّع نسل جوان این ملتّها بشدّت 
مخالفند و با هر وســیله بتوانند با آن مقابله میکنند. وظیفه  همه  ما و همه  
ملتّها و دولتهای ما ایســتادگی در برابر این نقشه ی خباثت آلود آمریکایی و 
صهیونیستی است.  از خداوند علیم و قدیر کمک بخواهید؛ روحیه ی برائت 
از مشــرکین را در خود تقویت کنید؛ و خود را به نشر و عمق بخشیِ آن در 
محیط زندگی خود موظّف بدانید. توفیق همگان و حجّ مقبول و مشــکور را 
برای شما حجّاج ایرانی و غیر ایرانی از خداوند متعال مسئلت میکنم و دعای 
مستجاب حضرت بقیّة اللهّ الاعظم )ارواحنا فداه( را برای همگان آرزو مینمایم.

نایب رئیس کمیسیون عمران خبر داد

آماده شدن طرح کمیسیون عمران برای 
تفکیک وزارت راه و شهرسازی

نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: این کمیسیون 
با هدف ساماندهی بازار مسکن، حوزه راه و حمل و نقل، طرح تفکیک وزارت 
راه و شهرسازی را آماده کرده است و نظر رئیس جمهور نیز در ابتدای دولت 
نســبت به این موضوع مثبت بود. کمال علیپــور خنکداری در گفت وگو با 
ایســنا، درباره طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی، بیان کرد: این طرح در 
کمیسیون عمران بررسی شده است و به دنبال این هستیم در صحن مجلس 
مورد بررســی قرار گیرد، البته هنوز کمیسیون عمران با آقای بذرپاش وزیر 
راه و شهرسازی پیرامون این طرح نشستی نداشته است . وی ادامه داد: قبلا 
کــه ما با رئیس جمهور صحبت کرده بودیــم، با این موضوع موافق بودند و 
صرفا یک ســال از مجلس زمان خواستند که الان دو سال از عمر دولت می 
گذرد. نایب رئیس کمیســیون عمران مجلس در ادامــه اظهار کرد: ما اگر 
بخواهیم مشــکل بازار مســکن را حل کرده و طرح های تفصیلی و جامع 
شــهرها را که سالیان سال باقی مانده است را تکمیل کنیم نیاز به تفکیک 
وزارت راه و شهرســازی داریم. از سوی دیگر حمل و نقل ریلی و جاده ای و 
دریایی وضعیت خوبی ندارد. حمل و نقل هوایی نیز بیش از ۳۸ ســال عمر 
دارد. نماینده مردم قائمشهر در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه امروز 
قیمت مسکن در کشور کمر شکن شده است، تاکید کرد: دولت قول ساخت 
سالانه یک میلیون واحد مسکونی را داده است که برای برنامه ریزی دقیق تر 
در این حوزه نیازمند یک وزارتخانه مستقل هستیم. علیپور گفت: کمیسیون 
عمران به جد موضوع تفکیک وزارت راه و شهرسازی را پیگیری کرده و طرح 

کمیسیون عمران آماده است.

گزیده بیانات رهبر انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضاییه

حفاظت از امنیت روانی جامعه، احیای حقوق عامه است
در آستانه هفتم تیر ماه سالروز شهادت مظلومانه شهید بهشتی 
و ۷۲ تن از یاران شهیدش و روز قوه قضاییه، رئیس، مسئولان و 
جمعی از قضات و کارکنان دستگاه قضا صبح امروز )سه شنبه( با 
رهبر انقلاب اسلامی دیدار کردند. به گزارش ایسنا،  گزیده بیانات 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان 
قوه قضائیه به این شرح است: حفاظت از امنیت روانی جامعه یکی 
از موارد احیای حقوق عامه اســت این که یک عده با اســتفاده از 
فضای مجازی یا غیرمجازی روی اعصاب مردم راه بروند و امنیت 
ذهنی مردم را بهم بزنند و مردم را بترسانند، این خلاف مقتضی 
احیای حقوق عامه است. قوه قضائیه باید با برنامه ریزی، انضباط 
و با قاعده وارد بشــود. قوه  قضائیه یکی از ستون های اصلی نظام 
اسلامی است/ اشتباه و اختلال در قوه، ضربه مهمی است شماها 
که به هر شکلی در این قوه مشغول خدمت هستید بدانید در یکی 
از مهمترین ارکان نظام اســلامی دارید کار می کنید. قوه  قضائیه 
یکی از ستون های اصلی در برپایی نظام اسلامی است معلوم است 
که اگر در این ستون های اصلی اختلالی بوجود بیاید در کل نظام 
اختلال بوجود خواهد آمد. به همین نسبت اشتباهاتی اگر چنانچه 
در اینجا انجام بگیرد، اختلالی صورت بگیرد آن هم ضربه اش مهم 
اســت. باید برخورد با مراجعین در قوه قضائیه خوب باشــد  اگر 
کســی که به دادگستری مراجعه میکند با اخم شما مواجه شود، 
ولو به کارش هم رســیدگی شود، با دل شکستگی از آنجا بیرون 
میرود و اثر ســوء دارد اکثریت قاطع قوه قضائیه مردمان شریفی 
هستند؛ اما یک اقلیت کوچکی چهره ی قوه را مخدوش می کنند/ 
با این باید مبارزه کرد .مبارزه ی با فســاد هم در درون قوه هم در 
بیرون قوه یکی از وظایف شــما است. یک اکثریت قاطع نزدیک 

به همه در قوه  قضائیه مردمان شــریفی هستند، چه قضات، چه 
کارمندان، با امکانات کم با درآمد واقعاً کم، دارند کار سخت انجام 
میدهند. شرافت این عزیزان را نباید انسان از نظر دور بدارد. یک 
اقلیت کوچکی هم هســتند که سوء استفاده میکنند از موقعیت؛ 
چهره  قوه را مخدوش می کنند در نظر مردم. حیف اســت؛ با این 

بایــد مبارزه کرد. باید همه  اعضــا و اجزای قوه مراقبت کنند که 
فساد وارد نشود. خدای نکرده وقتی یک بخشی فساد وارد شد این 
بیماری سرایت پیدا می کند. تصویر رسانه ای قوه قضائیه، تصویر 
خوبی نیســت؛ باید این تصویر اصلاح شــود. سند تحول قوه ی 
قضائیه باید به سمت عملیاتی شدن پیش برود قوه  قضائیه چهل 

و چند سال پشــتوانه  تجربه و آزمون و خطا دارد. برای تحول از 
این تجربه ها باید استفاده کرد. تحول یعنی نقاط مثبت را تقویت 
کنیم، نقاط منفی را به صفر برسانیم. طرح تحول چند سال قبل 
در قوه  قضائیه تهیه شــده است. کارشناس هایی که در این چند 
ســال راجع به این طرح با بنده صحبت کردند یا گزارش کتبی 
دادند همه می گویند این طرح، طرح خوبی اســت، طرح متقنی 
اســت. این طرح الان در اختیار شما در قوه ی قضائیه است. این 
طرح باید پیش برود، پیشرفتش کم بوده، باید پیشرفت کند. باید 
به ســمت عملی شدن، عملیاتی شدن طرح تحول و سند تحول 
قوه ی قضائیه باید پیش برود. آمارها مهم اند اما در همه مســائل 
کشــور ملاک باید خروجی و محصول نهایی باشد / باید دید که 
دست مردم چه میرسد کارهایی که سال گذشته گفته شد، اطلاع 
پیدا کردم همان وقت که در قوه ی قضائیه یک قرارگاهی تشکیل 
شــد برای پیگیری آن کارها. در بخشی از آن کارها پیشرفتهای 
خوبی هم بوده در بخشــی هم پیشرفتی نبوده. بالاخره کار شد، 
ترتیباتی فراهم شد که خود این ایجاد  ترتیبات برای اینکه کارها 
را جلو ببرند خود این یک چیز مهم و قابل توجّهی اســت. منتها 
یک نکتــه را من عرض بکنم منــاط داوری را خروجی کار قرار 
بدهیــد. اینی که ما مثلًا فرض کنید ســر فلان قضیه این کارها 
را کردیم و این تعداد جلســه گذاشــتیم  و... اینها ملاک نیست. 
ملاک این است که نتیجه چه شد، خروجی کارها چه شد. این در 
همه ی مسائل کشور این جوری است. آمارها مهم اند، منتها باید 
نشان داده شــود که خروجی این آمارها و این مطالبی که گفته 
شد خروجی اش چیست، آن مهم است.محصول نهایی مهم است. 

که دست مردم چه میرسد. 

ســخنگوی قوه قضاییه گفت: زمانی 
خروجی سند تحول قضایی مطلوب 
است که رضایتمندی مردم را داشته 
باشــد. به گزارش ایســنا، مســعود 
قضاییه  قوه  ســخنگوی  ستایشــی 
همزمان با ششمین روز از هفته قوه 
قضاییه در برنامه »سلام صبح بخیر« 
اظهار کرد: دســتگاه قضایی در  یک 
سال گذشته بر اســاس نقشه راهی 
که در ســند تحول ترسیم و احصاء 
شــده اســت و همچنین مبتنی بر 
توصیه های ۸ گانه مقام معظم رهبری 
که در دیدار ۷ تیر سال گذشته اعلام 
کردند، حرکت خود را اســتمرار داده 
اســت. وی با بیان اینکه البته شرایط 
و تحولاتــی نیز بوده که مــا باید بر 
اســاس آن بحث اجرای سند تحول 
را مورد توجه قــرار می دادیم، افزود: 
سیر تحول در دستگاه قضایی و سایر 
بخش های کشور یک مسیر اجتناب 
ناپذیر اســت که نمی توانیــم از آن 
بگذریم. سخنگوی قوه قضاییه اضافه 
کــرد: طبیعتا قوه قضاییــه نیز برای 
نیل به اهداف عالیه خود باید در این 
مسیر حرکت کند و ممیزی شود تا از 
مسیر و ساختار خارج نشود. ستایشی 
با بیان اینکه یک دســتگاه و ساختار 
پویا و زنــده اگر بخواهد پویایی خود 
را حفظ کند باید متمسک به تحول 
و تعالی شود، افزود: ان شاءالله بتوانیم 
با برنامه ریــزی در این زمینه کار را 
به نحو احسن انجام دهیم؛ زیرا زمانی 
می توانیم بگوییم که در اجرای سند 
تحول موفق بــوده ایم و خروجی آن 
مطلوب اســت که آثار ملموس آن بر 
روی زندگی مردم و خدمات دریافتی 
آنان از قوه قضاییه دقیقا »مشــخص، 
هویدا، مبرهن و قابل مشاهده« باشد. 
وی ادامه داد: یعنی به روزی برســیم 

که نام قوه قضاییه و درخشــش این 
نــام برای ملت بزرگــوار ما اطمینان 
خاطر ایجاد و ارتقای اعتماد را فراهم 
کند و بتوانیــم با یک رابطه غیرقابل 
گسســت بین مردم و دســتگاه قضا 
به احســن وجه به اهدافمان دســت 
یابیم. ســخنگوی قــوه قضاییه بیان 
کرد: سند تحول قضایی اجرایی ترین 
و عملیاتی ترین ســند است، زیرا این 
ســند تا پایان ۱۴۰۲ صادر، تنظیم و 
ابلاغ شد قطعاً این سند در پایان سال 
۱۴۰۲ بعد از اینکه ارزیابی می شــود 
ارتقا پیدا می کند مسائل و اقتضائات را 
در این سند وارد می کنیم. وی افزود: 
بنابراین زمانی خروجی ســند تحول 
قضایی مطلوب است که رضایتمندی 
مردم را داشته باشــد معتقدیم این 
ســند از اجرایی ترین و عملیاتی ترین 
اســناد بالادســتی در کشــور است 
همچنین این سند مبتنی بر تعدادی 
راهــکار، متضمن متولیــان خاص و 
در بازه های زمانی مشــخص اســت. 
اظهار کرد: بخش عمده ای  ستایشی 
از تحول در دستگاه قضایی تحول در 
رویکردها بوده یا به تعبیر سند تحول 
چرخش هــای تحول آفرین اســت و 

نیازمند این هستیم بنابه اقتضائات و 
شرایطی که وجود دارد این رویکردها 
را تنظیم کنیــم و تغییراتی ایجاد و 
ارتقا دهیم. وی گفت: یکی از مواردی 
که مقدمتا باعث ایجــاد یک دعوی 
می شــود وضعیت ثبتی پلاک مورد 
تنازع است، دعوایی است که خواهان 
به طرفیت خوانده مطرح می کند باید 
مورد توجه قرار گیرد، در این دعوی 
بایــد از واحد ثبتی محل اســتعلام 
صورت گیرد که این استعلام نیاز به 
بازه زمانی دارد. وی ادامه داد: در حال 
حاضر پاســخ به استعلامات برخط و 
به روز شده است که موجب می شود 
به تعییــن وقت نظارت برخورد نکند 
و بــه وقت مقرر بعدی ارجاع شــود. 
ستایشی گفت: ما به دنبال انجام کار 
تخصصی، فنی و متقن هســتیم و از 
کارهای سطحی، برخوردهای هیجانی  
وجنجالی می خواهیم دور شویم چرا 
که میخواهیم با مردم شــفاف باشیم 
و بهترین راه تجلی عدالت احقاق حق 
و ابطــال باطل، شــفافیت و صداقت 
است. ســخنگوی قوه قضاییه گفت:  
اگر متمســک به مولفه های سرعت، 
دقــت و صحت شــویم می توانیم در 

فرایندهای رسیدگی به نتیجه برسیم. 
وی گفت: در یکی از سامانه های قوه 
قضاییــه حوزه هــای از جمله ارجاع 
امر به کارشناســان رسمی، استعلام 
محکومین در نظر گرفته شــده است 
در واقع زمانی که فرد ادعای اعســار 
کند می توان آن را از مبادی استعلام 
گرفت تا شــخصی که ذی حق است 
به حقش برســد و شخصی که واقعا 
ناتوان از پرداخت دین اســت گرفتار 
تطویل نشود. ستایشی با بیان اینکه 
توقعات و انتظاراتــی که مردم دارند 
بر حق اســت و آن را جــزء آرمان ها 
و  اصــول انقلاب می دانیــم و خارج 
از چارچوب نیســت و نباید برای آن 
توجیهات غیرواقعی بتراشیم. ستایشی 
تصریح کرد: مردم بزرگوار ما بهترین 
داور هستند  انتظار عدالت، کارآمدی، 
ســلامت نفس مســئولین را دارند و 
انتظار دارند طرفی که مقام رسیدگی 
است سالم، مستقل و بی طرف باشد 
و رای خروجی استوار و محکمی باشد 
مردم انتظار مبــارزه قاطع و بی امان 
با فســاد را دارند. ستایشی ادامه داد: 
در مبارزه با فســاد علاوه بر مقابله با 
آن، در اجرای ماموریت هایی که داریم 
با اســتفاده از ظرفیت های قانونی به 
عنوان مثال  براســاس ظرفیت اصل 
۱۴۴ قانون اساسی، سازمان بازرسی 
کل کشــور  ۲۱۰گلوگاه فساد زا  رابا 
کار کارشناسی احصا و مشخص کرده 
است.  آن را  به مبادی ذی ربط  من 
جمله دولت و دستگاه ها مربوطه اعلام 
کرده است تا از باب هماهنگی و هم 
افزایی که میان دولت، دستگاه قضایی 
و قوه مقننه است این موارد اجرا، ابلاغ 
و پیگیری شود و در حال نظارت است 
و باید کاری کنیم که شائبه فسادی 

نباشد.

خروجی سند تحول قضایی زمانی مطلوب است که رضایتمندی 
مردم را داشته باشد

دبیر شورای نگهبان با اشاره به هفته قوه قضاییه گفت: به مسئولین و کارکنان خدوم قوه قضاییه به خصوص رییس محترم قوه قضاییه 
جناب حجت الاســلام محســنی اژه ای که تلاش  جدی در برخورد با فساد دارد و روش مردم داری در پیش گرفته ، خداقوت می گویم. به 
گزارش ایلنا، آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان در ابتدای جلسه امروز )سه شنبه ۶ تیر ۱۴۰۲( این شورا با گرامیداشت شهادت امام 
باقر )ع(، اظهار داشت: دیروز سالروز شهادت امام باقر )ع( بود. این مناسبت را تسلیت می گویم و امیدوارم معارفی که آن حضرت در جهت 
بسط آن ها تلاش کردند، در جهان اسلام حاکم شود. وی خاطرنشان کرد: بسیاری از محدثین آن زمان با دیدن تلاش های بی دریغ امام 
باقر )ع( برای حفظ و بسط معارف دینی، اقدام به ثبت و نگهداری سخنان آن امام کردند. از این رو بخش زیادی از احادیثی که به یادگار مانده از امام باقر )ع( است. دبیر شورای 
نگهبان در بخش دیگری از صحبت هایش به سالروز شهادت آیت الله دکتر بهشتی و ۷۲ تن از یاران امام خمینی )ره( اشاره کرد و هفته قوه قضائیه را گرامی داشت. وی در این 
باره گفت: یاد و خاطره شهدای حادثه هفتم تیر به ویژه آیت الله بهشتی را گرامی می دارم و به مسئولین و کارکنان خدوم قوه قضاییه به خصوص رییس محترم قوه قضاییه جناب 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای که تلاش  جدی در برخورد با فساد دارد و روش مردم داری در پیش گرفته ، خداقوت می گویم. جنتی در ادامه برای مسئولان و کارکنان 
دستگاه قضایی کشور در انجام وظایف مهم و سختی که برعهده دارند، آرزوی توفیق کرد. دبیر شورای نگهبان همچنین بیان داشت: روزهای تیرماه، یادآور مظلومیت مردم ایران 
و حقانیت انقلاب اسلامی است؛ از ترور مسئولین نظام تا بمباران شیمیایی سردشت و شهادت غمبار ۲۹۸ مسافر هواپیمای مسافری جمهوری اسلامی ایران با شلیک موشک 
ناو جنگی آمریکایی بر فراز خلیج فارس. این اتفاقات اسناد محکم و متقنی است که نشان می دهد آمریکا و هم پیمانانش به هیچ وجه صلاحیت سخن گفتن از حقوق بشر ندارند.

ســفیر ایران در اتریش در واکنش به تحریم  اتحادیه اروپا علیه هفت فرد ایرانی با اتهام نقض حقوق 
بشــر، این اقدام را تلاشی بیهوده خواند و گفت: این اقدامات سیاسی کردن حقوق بشر برای اهداف 
کوته بینانه است. به گزارش ایلنا، عباس باقرپور در توییتی با اشاره به تحریم های روز دوشنبه اتحادیه 
اروپا علیه هفت فرد ایرانی در حوزه حقوق بشــر نوشــت: این تلاش بیهوده دیگری است که انجام 
می شود. این اقدام در حالی انجام می شود که در فهرست به اصطلاح حقوق بشر اتحادیه اروپا هیچ 
نامی از ناقضان حقوق بشر آمریکا، رژیم آپارتاید اسراییل یا اروپائی هایی که به عنوان حافظان صلح 
سازمان ملل مرتکب جنایات نفرت انگیزی شده اند، یافت نمی شود. وی گفت که سیاسی کردن حقوق 

بشر برای اهداف کوته بینانه بسیار واضح است.

جنتی:

آمریکا و هم پیمانانش به هیچ وجه صلاحیت سخن گفتن از حقوق بشر ندارند
سفیر ایران در اتریش:

سیاسی کردن حقوق بشر برای اهداف 
کوته بینانه بسیار واضح است.
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گزیده خبر

بوی تغییر دوباره ساعت کاری 
از بهارستان می آید

در شرایطی که ساعت کاری کارمندان در بخشنامه اخیر دولت در راستای 
کاهش ناترازی تولید و مصرف، از ســاعت شش صبح تا ۱۳ اعلام شده بود، 
برخــی زمزمه ها از نمایندگان مجلــس، از این حکایت می کند که ممکن 
اســت ساعت کاری مجددا دستخوش تغییر شــود. به گزارش ایسنا، اواخر 
سال ۱۴۰۰ نمایندگان مجلس مصوب کردند که ساعت رسمی کشور دیگر 
جلو کشیده نشــود و با اصرار بهارستانی ها مقرر شده بود که این مصوبه از 
سال ۱۴۰۱ اجرا شود اما دولت با این استدلال که برای انطباق با ساعت های 
بین المللی حداقل ۶ ماه زمان لازم است، آن را در سال گذشته اجرایی نکرد. 
در همــان زمان، برآورد قطعی دولت و حتی مرکز پژوهش های مجلس این 
بود که جلو نکشــیدن ســاعت باعث افزایش مصرف برق می شود لذا برای 
کنترل مصرف و برای اینکه زندگی مردم دچار مشــکل نشده و برق خانگی 
قطع نشــود. دولت در تاریخ  ۲۸ اســفند ماه سال گذشته تصویب کرد که 
ساعت کار ادارات از ۱۵ خرداد ماه تا ۱۵ شهریور ماه امسال از شش صبح تا 
۱۳ باشد و مابقی ساعت کار هفتگی هم با دورکاری جبران شود. اما هیئت 
تطبیق مجلس دورکاری را خلاف قانون دانست و دولت ناچار شد تا ساعت 
پایان کار را اصلاح و ۱۴ و ۴۵ دقیقه را برای آن اعلام کند. در همین راستا 
و برای حل اشــکالی که مجلس به مصوبه دولت وارد کرده بود، موضوع در 
جلسه سران قوا مطرح شــد تا مجوز برای کمبود ساعت کاری و دورکاری 
کارمندان صادر شود. نهایتا و بر اساس این مجوز سازمان اداری و استخدامی 
روز گذشــته بخشنامه ای صادر و اعلام کرد که ساعت کاری همان ۶ تا ۱۳ 
اســت که در مصوبه ۲۸ اســفند دولت آمده بود.  اما کمتر از ۲۴ ســاعت 
پس از اعلام این مصوبه، حســین گودرزی، سخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس اعلام کرد که ساعت کاری صبح به روال قبل برمی گردد و پایان آن، 
۱۴:۴۵ خواهد بود. این در حالی است که اساسا استدلال دولت برای تغییر 
ساعات کاری که بارها از سوی مسئولان مختلف مطرح شده کنترل مصرف 
و کاهش ناترازی برق است و پیک مصرف برق نیز از ۱۳ به بعد خواهد بود. 
وی در این باره گفت: با توجه به مصوبه دولت که بر اســاس آن مقرر شده 
بود کارمندان از تاریخ پانزدهم خرداد ماه لغایت پانزدهم شهریور ماه ۱۴۰۲ 
از ســاعت ۶ صبح تا ۱۴:۴۵ در محل کار خود حاضر شــوند و مشکلاتی را 
برای خانواده ها در پی داشــت، با پیگیری رئیس مجلس شورای اسلامی این 
موضوع توسط کمیسیون اجتماعی و مرکز پژوهش های مجلس بررسی و در 
قالب پیشــنهاد در جلسه سران قوا طرح و مورد موافقت رئیس جمهور قرار 
گرفــت. این نماینده مجلس ادامــه داد: با این تصمیم که به زودی از طرف 
هیأت دولت ابلاغ خواهد شــد، ساعت کاری کارمندان و کارکنان دولت که 
برای صرفه جویی در مصرف انرژی به ســاعت شش تغییر کرده بود، به روال 
عادی باز می گردد اما پایان کار کارمندان همان ســاعت ۱۴:۴۵ خواهد بود 
و ۴۴ ســاعت مابه التفاوت در قالب دورکاری محاسبه خواهد شد. در چنین 
شرایط مشخص نیســت ناتوانی کارمندان برای برنامه ریزی درست برنامه 
زندگی باتوجه به متغیربودن ساعات کاری چه زمانی تمام خواهد شد. سوال 
اینجاســت که اگر هدف دولت از تغییر ساعت کاری کاهش ناترازی تولید و 
مصرف برق بوده و برنامه ریزی در این زمینه به این دلیل صورت گرفته که 
برق خانگی با مشکل مواجه نشود و شاهد قطعی برق در سال جاری نباشیم، 

چرا با آن مخالفت شده و اجازه اجرای چنین تصمیمی را نمی دهند؟

افزایش ۸۰ درصدی تقاضای پول نقد در روسیه

شــورش واگنــر باعــث افزایش 
تقاضای پول نقد در سراسر روسیه 
شــد. به گزارش ایســنا به نقل از 
ارز طی  بــرای  اکونومیک، تقاضا 
روز شنبه در ۱۵ منطقه روسیه در 
جریان شــورش کوتاه مدت واگنر 

افزایش یافت. آندری بلوســوف، معاون اول نخســت وزیر روسیه اعلام کرد 
تقاضای پول نقد در سراســر روســیه ۳۰ درصد و در مناطق جنوبی ورونژ، 
لیپتسک و روســتوف-آن-دون تا ۸۰ درصد افزایش یافت. بلوسوف گفت: 
بانک مرکزی با تزریق ســه برابری نقدینگی به بانک های منطقه ای از بروز 
هرگونه مشــکل مهم جلوگیری کرده و اطمینان داد که وضعیت به حالت 
عادی بازگشــته اســت. وی در پایان گفت: از روز یکشنبه تقاضا شروع به 

کاهش کرده و اکنون وضعیت کاملا تثبیت شده است«.

۹۰ درصد اصناف سالانه کمتر 
از ۱۰ میلیون مالیات می دهند

سخنگوی ســازمان امور مالیاتی کشور گفت: 
حدود ۹۰ درصد صاحبان اصناف و مشــاغل، 
مالیاتِ کم تــر از ۱۰ میلیون تومان برای یک 
ســال می پردازنــد. به گــزارش ایبِنا، مهدی 
موحــدی بکنظر با اشــاره بــه اینکه برخی 
نمایندگان مجلس از یک سو می گویند دولت 

باید بودجه جاری خود را از نفت جدا کرده و با مالیات تامین کند، اما از ســوی دیگر مدام 
معافیت های مالیاتی بی حد و حصر در بخش های مختلف اقتصاد بر دولت تحمیل می کنند، 
اظهار داشت: سیاست اصلی باید این گونه باشد که حرکت دولت در مسیر درآمد های پایدار 
مالیاتی و قطع بند ناف دولت از درآمد های نفتی و سایر درآمد های موهومی باشد و هرچه 
نظام مالیاتی تقویت شــود، درآمد پایدار مالیاتی برای دولت به دســت می آید و همچنین 
روند دریافت و توزیع مالیات باید عادلانه تر باشــد. وی گفت: ســال قبل مالیات بر درآمد 
حقوق بگیران حدود ۱۲ درصد کل درآمد های مالیاتی بود، در حالی که صاحبان مشــاغل و 
اصناف با وجود اینکه ســهم آن ها از تولید ناخالص داخلی ۲۰ تا ۳۰ درصد است، اما سهم 
آن ها از درآمد مالیاتی فقط ۵ درصد بوده است. سخنگوی سازمان امور مالیاتی اظهار داشت: 
لازمه برقراری عدالت مالیاتی این است که هر یک از فعالان اقتصادی در جای خود تعریف 
شــوند، وقتی که از مالیات اصناف صحبت می کنیم، ۵۰ درصد صاحبان اصناف و مشاغل، 
مالیات صفر اظهار کرده اند؛ یعنی عملا ســازمان مالیاتی بابت عملکرد یک سال آن ها هیچ 
گونه مالیاتی دریافت نمی کند. موحدی بکنظر گفــت: ما وقتی می گوییم مالیات اصناف، 
منظور این نیست که اگر کسی دکه کوچکی دارد که با آن خانواده خود را می چرخاند به او 
فشار بیاوریم، بلکه می گوییم، کسانی که درآمد های بالایی دارند، مالیات بدهند و هر کس 
که طبق قانون در محدوده معافیت قرار دارد، از او مالیات نمی گیریم. در حال حاضر حدود 
۹۰ درصد از صاحبان اصناف و مشــاغل مالیات کمتر از ۱۰ میلیون تومان برای یک سال 
می پردازنــد، در حالی که یک کارمند معمولی اگر ماهانه ۱۰ میلیون تومان حقوق دریافت 
می کند، مالیات ســالانه او بین ۵ تا ۶ میلیون تومان در سال است. وی افزود: نظام مالیاتی 
باید به سمت مالیات واقعی حرکت کند و عدالت مالیاتی را هم در دریافت و هم در توزیع 
درآمد های مالیاتی رعایت کنیم و برخی اصناف که در کلان شهر ها و به ویژه در بالا شهر ها 
درآمد هــای نجومی دارند، باید مالیات حقه خود را بپردازنــد و آن ها که درآمد آن چنانی 
نداشــتند، طبق قانون می توانند معاف از پرداخت مالیات باشــند. سخنگوی سازمان امور 
مالیاتی در مورد اینکه آیا در لایحه برنامه هفتم توسعه، سر و سامانی به معافیت های مالیاتی 
داده می شود؟ اظهار داشت: در لایحه برنامه هفتم توسعه، معافیت های مالیاتی ساماندهی 
می شود، همچنین در لایحه اصلاح برخی مواد قانون مالیات های مستقیم و مالیات بر جمع 
درآمدها، بحث ساماندهی معافیت ها و نرخ های ترجیحی مالیاتی پیگیری می شود. موحدی 
بکنظر تصریح کرد: در سال ۱۴۰۰ حدود ۳۰۶ هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی در کشور 
وصول شد و تقریبا حدود ۳۰۰ میلیارد تومان درآمد از دست رفته مالیات اشخاص حقوقی 
بــه دلیل معافیت وجود داشــت؛ یعنی اینکه از حدود ۱۳۰۰ هــزار میلیارد تومان درآمد 
شــرکت های حقوقی به خاطر معافیت از مالیات نتوانستیم مالیات بگیریم و یک عدم النفع 
۳۰۰ هزار میلیارد تومانی به خاطر معافیت اشخاص حقوقی در آن سال داشتیم.وی در مورد 
اینکه معافیت اشخاص حقوقی در چه زمینه هایی است؟ گفت: در قالب مواد ۱۳۹، ۱۴۳ و 
۱۴۵ قانون مالیات، انواع معافیت ها در نظر گرفته شده است که وقتی سرجمع آن را حساب 
می کنیم، یعنی یک درآمد ۱۳۰۰ هزار میلیارد تومانی اشخاص حقیقی معاف از مالیات شده 
است که اگر مالیات آن وصول می شد، به میزان ۳۰۰ هزار میلیارد تومان، یعنی اندازه کل 

درآمد مالیاتی همان سال ۱۴۰۰ بود.

راهکار جدید دولت برای تسویه با صندوق توسعه ملی
صندوق توسعه ملی پیش از این آمادگی خود را برای سرمایه گذاری 
در میادین نفتی اعلام کرده بود و برنامه هفتم توسعه درحالی به 
تصویب رســید که یکی از بندهای آن به این موضوع اختصاص 
دارد و به دولت اجازه داده شده به منظور تسویه بدهی های خود 
به صندوق توسعه ملی از طریق وزارت نفت نسبت به عقد قرارداد 
توســعه در بهره برداری از میادین جدید نفت و گاز مشــترک با 
صندوق توسعه ملی اقدام کند. به گزارش ایسنا، صندوق توسعه 
ملی از ســال گذشــته آمادگی خود را برای ســرمایه گذاری در 
میادین نفتی اعلام کرد. در این راســتا، مهدی غضنفری، رییس 
هیات عامل صندوق توسعه ملی درمورد دلیل این آمادگی و ارائه 
پیشنهاد سرمایه گذاری صندوق توسعه در  میادین نفتی به ایسنا 
اینگونه توضیح داد که دولت ها حدود ۱۰۰ میلیارد دلار از مجموع 
دارایی ۱۷۵ میلیارد دلاری که صندوق توسعه ملی در خلال ۱۲ 
سال گذشته دریافت کرده اســت را برداشت کرده اند حدود ۲۵ 
میلیارد دلار از ۱۰۰ میلیارد دلار مذکور توسط زیرمجموعه وزارت 
نفت برای ســرمایه گذاری برداشت شده است. با شرایطی که این 
روزها برای بازار فروش نفت وجود دارد، بعید است که دولت قادر 
باشد به زودی طلب خود و همچنین دولت های قبل را بازپرداخت 
کند، به همین دلیل لازم است که این طلب به شیوه های مختلف 
تهاتر شود. مزایای سرمایه گذاری صندوق توسعه ملی در میادین 
نفتی وی درمورد مزایای ســرمایه گذاری صندوق توسعه ملی در 
میادین نفتی نیز گفته بود که این فرایند چند حسن دارد. نخست 
آنکه صندوق توســعه ملی می تواند به موازات شرکت ملی نفت 
ایران در میادین مختلف نفت و گاز سرمایه گذاری کند تا برداشت 
از ذخایر زیرزمینی سرعت بگیرد. از سوی دیگر باید به این نکته 
توجه داشــت که اتحادیه اروپا مصوب کرده است که بعد از سال 

۲۰۳۵ تولید خودروهای با ســوخت فسیلی متوقف خواهد شد، 
این موضوع نشان می دهد ذخایر زیرزمینی فقط تا دو دهه آینده 
بازار جهانی خوبی خواهند داشت و بعد از آن این سوخت ها شاید 
مانند امروز متقاضی نداشــته باشند. بنابراین باید در تبدیل این 
ذخایر به ثروت ماندگار تعجیل کرد. همچنین اگر صندوق توسعه 
ملی میادین نفت و گاز را در اختیار داشته باشد، هم امکان جذب 

سرمایه گذار خارجی فراهم می شود و هم اینکه صندوق می تواند 
مازاد تولید و برداشــت خــود از میادین نفتی را در اختیار دولت 
بگذارد. باید به این نکته توجه داشــت کــه وقتی این ذخایر در 
زیرزمین قرار دارند، ارزش افزوده ای در پی نخواهند داشــت اما 
اگر بتوانیم ذخایر زیرزمینی را اســتخراج و به فروش رســانده و 
منابع حاصل از آن را در صندوق حفظ کنیم، دســتمایه ای برای 

ســرمایه گذاری های بعدی صندوق می شــود و بعد از چند سال 
ارزش آن دو یــا چند برابر خواهد شــد. وقتی ایــن منابع وارد 
صندوق می شوند، صندوق می تواند با ایجاد ارزش افزوده روی این 
منابع، از یک صندوق ۱۰۰ میلیارد دلاری به یک صندوق ۱۰۰۰ 
میلیارد دلاری برســد و این یک پشتوانه بزرگ برای اداره کشور 
محسوب می شــود. از ســوی دیگر اگر بتوانیم ذخایر زیرزمینی 
را تبدیل به ســرمایه گذاری و در صندوق توســعه ملی نگهداری 
کنیم، از ســود این سرمایه گذاری ها می توان بودجه کشور را هم 
تامین کرد. حضور صندوق توسعه ملی در میادین نفتی تصویب 
شد در این راستا برنامه هفتم توسعه درحالی در اوایل خردادماه 
سال جاری به تصویب دولت رسید که یکی از بندهای این برنامه 
به موضوع ســرمایه گذاری صندوق توسعه ملی در میادین نفتی 
اختصاص دارد. طبق بند »ب« ماده ســه برنامه هفتم توسعه به 
دولت اجازه داده می شــود به منظور تســویه بدهی های خود به 
صندوق توسعه ملی از طریق وزارت نفت )شرکت ملی نفت ایران( 
نسبت به عقد قرارداد توسعه در بهره برداری از میادین جدید نفت 
و گاز مشــترک با صندوق توســعه ملی اقدام کند. این صندوق 
مکلف است با جذب سرمایه های مردمی و سرمایه  گذاری خارجی 
در پروژه هــای ســرمایه  گذاری صادرات گــرا و ارزآور و از طریق 
شــرکت های غیردولتی اکتشاف، توسعه، استخراج و تولید دارای 
صلاحیت به توسعه و بهره برداری از این میادین بپردازد، مشروط 
بر آنکه ســرمایه  گذاری صندوق کمتر از ۵۰ درصد باشد و طی 
پنج تا ۱۰ سال پس از بهره برداری نسبت به واگذاری سهم خود 

به بخش غیردولتی اقدام کند

گمرک جمهوری اســلامی ایران 
اعلام کرد: در سه ماهه اول سال 
۱۴۰۲ تعداد ۲۴۱ دستگاه خودرو 
بــه ارزش ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار 
دلار وارد کشــور شــده و تعداد 
۷۶۸ دستگاه خودرو به ارزش ۱۲ 
میلیون و ۵۰۰ هزار دلار در حال 

انجام تشریفات ترخیص هستند.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، 
بر اساس آمار و اطلاعات گمرک 
جمهوری اســلامی ایران، در سه 
ماهــه اول ســال ۱۴۰۲ تعــداد 
۲۴۱ دســتگاه خــودرو به ارزش 
۵ میلیــون و ۶۰۰ هزار دلار وارد 
کشور شــده است . بر این اساس 
عمده خودروهای وارداتی در این 
مدت شــامل آمبولانس و عمده 
تریــن برند خودروهای ســواری 
 ، )ZOTYE( متعلق به برند زوتی
چانگان و بنــز )آمبولانس(  بوده 
ایران همچنین در  است. گمرک 
خصوص خودروهــای در جریان 

تشــریفات ترخیص به ایلنا اعلام 
کــرد : از اول بهمن ماه ۱۴۰۱ تا 
۳۱ خرداد ماه ۱۴۰۲ بر اســاس 
آخرین اطلاعات اســتخراج شده 
از ســامانه آمار تجــارت خارجی 
ســازمان ، تعداد ۷۶۸ دســتگاه 
خــودرو بــه ارزش ۱۲ میلیون و 
۵۰۰ هــزار دلار بــه دلیل عدم 
دریافت مجوزهای ترخیص ، عدم 
صدور کد رهگیری بانک و یا عدم 
پرداخت حقــوق ورودی در حال 
انجام تشریفات ترخیص هستند. 
همچنیــن عمــده خودروهــای 
ســواری در جریــان تشــریفات 
ترخیص طی مدت مورد بررسی 
متعلق به گمرکات شــهید باهنر 
بندرعباس ، غرب تهران و گمرک 
تهران هستند که به ترتیب سهم 
هر یک از گمرکات یاد شده   ۴۸ 
، ۳۰ و ۷  درصــد از ارزش دلاری 

خودرو ها است.

حجم سرمایه گذاری خارجی از ابتدای دولت تا فروردین امسال، ۶ میلیارد و ۵۱ میلیون دلار بود که نسبت 
به قبل ۸۴.۳ درصد رشــد کرده اســت. به گزارش ایبِنا، یکی از موضوعاتی که در دولت گذشته برخلاف 
تبلیغاتی که انجام شــد، مورد بی توجهی قرار گرفت، مســئله سرمایه گذاری خارجی در کشور بود. اما در 
دولت ســیزدهم، مسئله ســرمایه گذاری خارجی مورد توجه ویژه دستگاه های اقتصادی و دیپلماسی قرار 
گرفت که همین موضوع نیز منجر به رشــد قابل توجه سرمایه گذاری در کشور شد. حجم سرمایه گذاری 
خارجی از ابتدای فعالیت دولت سیزدهم تا فروردین امسال، ۶ میلیارد و ۵۱ میلیون دلار بود که در مقایسه 
با مدت مشابه فعالیت دولت قبل ۸۴.۳ درصد رشد داشته است. با روی کار آمدن دولت سیزدهم و اصلاح 
رویکرد سیاست گذاری نسبت به گذشته و اتخاذ راهبرد های فعالانه با کشور های همسایه و همسو به عنوان 
کشور های هدف برای ورود سرمایه به کشور شرایط تغییر کرده است. بر اساس آمار سازمان سرمایه گذاری 
خارجی، از ابتدای دولت ســیزدهم تا پایان فروردین ۱۴۰۲ تعداد ۴۰۱ طرح ســرمایه گذاری خارجی به 
ارزش ۱۰ میلیارد و ۷۶۵ میلیون دلار مصوب شد که شامل ۳۶۰ طرح جدید به ارزش ۱۰ میلیارد و ۲۵۴ 
میلیون دلار و ۴۱ طرح افزایش ســرمایه به ارزش ۵۱۱ میلیون دلار بود که به تصویب رسید. در مجموع 
میزان سرمایه گذاری خارجی مصوب معتبر در دوره عملکرد دولت سیزدهم تا پایان فروردین سال ۱۴۰۲، 
تعداد ۳۵۶ طرح ســرمایه گذاری خارجی به ارزش سرمایه گذاری خارجی مصوب ۶ میلیارد و ۵۰ میلیون 

دلار بوده است. جهش تشکیل سرمایه در ماشین آلات در دولت سیزدهم/ سرمایه گذاری معطل مذاکرات 
نماند رشــد ۷.۷ درصدی تشکیل سرمایه ثابت در بخش ماشــین آلات در سال ۱۴۰۱ نشانه ای از احیای 
اقتصاد کشــور به ویژه در بخش های صنعتی و همچنین کمرنگ شدن تحریم در حوزه دسترسی کشور به 
ماشین آلات تولید به شمار می رود. تشکیل سرمایه ثابت که به معنای سرمایه گذاری در بخش های مختلف 
اقتصاد است، در دولت قبل سقوط شدید را تجربه کرده بود، اما طبق گزارش های رسمی مرکز آمار و بانک 
مرکزی، در این دوره روند رو به رشد خود را از سر گرفته است. تشکیل سرمایه در سال های پایانی دولت 
قبل روند نزولی به خود گرفته بود کاهش مداوم تشکیل سرمایه در دولت گذشته، موجب فرسایش شدید 
توان اقتصاد کشــور برای دستیابی به نرخ های رشد بالا شد. در چنین شرایطی نرخ رشد تشکیل سرمایه 
در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ به ترتیب ۴.۱ و ۲.۱ درصد شد.  ۶۰۰ بسته سرمایه گذاری برای مناطق آزاد 
آماده شد طبق بررسی های انجام شده، ۶۰۰ بسته سرمایه گذاری برای سرمایه گذاران در مناطق آزاد کشور 
تدوین و آماده شده است؛ عزم دولت توجه ویژه به مناطق ویژه اقتصادی آزاد است و در مجموع برای این 
مناطق ۶۰۰ بســته سرمایه گذاری بدون نام و با در نظر گرفتن تسهیلات برای سرمایه گذاران آماده شده 
است. بر این اساس هر سرمایه گذاری که قصد سرمایه گذاری در این مناطق را داشته باشد می تواند یکی 

از این بسته ها را انتخاب کند.

 بیش از 5.5 میلیون دلار خودرو وارد شد

رشد ۸۴.۳ درصدی سرمایه گذاری خارجی در ایران

نماینده مردم خمین در مجلس شورای اسلامی از کارشکنی بانک ها در پرداخت وام های تبصره )۱۶(، فرزندآوری، ودیعه مسکن 
و سایر تسهیلات مرتبط با قانون  جوانی جمعیت انتقاد کرد. به گزارش ایسنا، علیرضا نظری در تذکری شفاهی در جریان جلسه 
علنی امروز مجلس خطاب به وزیر کشــور، بیان کرد: چرا یارانه سوخت آژانس ها و بارکش های بنزینی علی رغم گذشت سه ماه 
پرداخت نشده است؟ این وزارتخانه باید به تکالیف خود عمل کند.  وی در ادامه اظهار کرد: از آنجا که تاریخ اجرای قانون رتبه بندی 
از اواخر شهریور ماه ۱۴۰۰ بود و کارکنانی که از تاریخ مهرماه ۱۴۰۰ به بعد بازنشسته شده اند، به علت عدم پرداخت معوقات آن توسط وزارت متبوع و با استناد به 
بخشنامه صادره از سازمان بازنشستگی، رتبه بندی در میانگین حقوق بازنشستگی آنان محاسبه نمی شود و مشمولین با کاهش ۴ تا ۶ میلیونی حقوق مواجه می شوند 
و عملًا بهره ای از رتبه بندی نمی برند. این موضوع نارضایتی کارکنان بازنشسته و مراجعه آنان به اداره محل خدمت را در پی داشته است. همچنین کسانی که در سال 
جاری شرایط بازنشستگی دارند، به همین علت دچار سردرگمی شده اند.  نماینده مردم خمین در مجلس شورای اسلامی در تذکری خطاب به وزیر اقتصاد تصریح 
کرد:  وام های تبصره )۱۶(، فرزندآوری، ودیعه مسکن و سایر تسهیلات مرتبط با قانون جمعیت اجرا نشده است و مردم به دفتر نمایندگان مراجعه می کنند. هنگام 
مراجعه بانک ها مدعی اند که سهم شان تمام شده در حالی که قانون مجلس باید به درستی اجرا شود لذا وزارت اقتصاد و بانک مرکزی باید منابع تسهیلات را مشخص 

و گزارش آن را به مجلس ارائه نمایند.

نرخ های پیشنهادی در بازار مسکن شهر تهران بین ۲۰ تا ۲۵ درصد نسبت به اردیبهشت ماه کاهش یافته و معاملات در رکود به 
سر می برد؛ این در حالی است که احتمال ادامه  رکود تا پایان ماه های محرم و صفر وجود دارد. به گزارش ایسنا، واسطه های ملکی 
از ادامه ی انتظارات کاهشی در بازار مسکن پایتخت خبر می دهند و می گویند در برخی فایل های فروش شاهد کاهش ۲۰ تا ۲۵  
درصدی قیمت ها در مقایسه با اردیبهشت ماه هستیم. بررسی ها از مناطق پرمعامله ی تهران نشان دهنده ی ارسال دست کم سه 

سیگنال کاهشی به بازار مسکن است. این جهت دهی از حدود یک ماه قبل آغاز شد که امیدواری به چشم انداز اقتصاد ایران ناشی از گسترش تعاملات بین المللی افزایش 
پیدا کرد و نرخ ارز کاهش یافت. معاملات مسکن در تهران همانند پنج سال گذشته در رکود به سر می برد اما تفاوت این دوره با سال های قبل در این است که انتظارات 
افزایشی جای خود را به انتظارات کاهشی داده است. این موضوع از یک سو افزایش تعداد فروشنده های آپارتمان و از طرف دیگر رشد عرضه ی واحدهای مرغوب را در 
پی دارد؛ هرچند هنوز تعداد قابل توجهی از مالکان بر اساس انتظاراتی که در زمان ایجاد حباب قیمتی در ذهن دارند نرخ ها را کاهش نداده اند. آپارتمان های ۳۰ متری 
به درد بازار مسکن می خورند برآورد کلی از بازار مسکن در پایتخت گویای آن است که انتظارات افزایشی به طور کامل از بازار محو شده است. اما چالشی بین دو طرف 
عرضه و تقاضا دیده می شود که ممکن است فرآیند رونق معاملات را به تعویق بیندازد. به نظر می رسد بازار برای  پذیرش کاهش قیمت نیاز به یک دوره استراحت 

همراه با رکود معاملات دارد. این  می تواند فروشندگان بالقوه را مجاب به پایین  آوردن قیمت کند و ریزش بیشتری در بازار اتفاق بیفتد.

انتقاد نظری از عدم پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن و 
فرزندآوری

بازار مسکن آماده خواب سه ماهه می شود؟
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گزیده خبر

استاندار بوشهر خبر داد:

استخدام ۸۵۶ نفر از جوانان استان 
بوشهر در صنایع نفت، گاز و پتروشیمی

از  بوشهر  اســتاندار  ایسنا/بوشهر 
اســتخدام ۸۵۶ نفــر از جوانــان 
اســتان با اولویت فارغ التحصیلان 
دانشــگاه ها در صنایع نفت، گاز و 
پتروشیمی جنوب استان خبر داد. 
احمد محمدی زاده دوشنبه ۵ تیر 
در نشست با مسئولان دانشگاه های استان بوشهر با تأکید بر تقویت مدیریت 
فرهنگی در مراکز آموزش عالی و دانشــگاه های استان، اظهار کرد: جوانان و 
دانشجویان آینده سازان این مرز و بوم محسوب می شوند و توجه به مدیریت 
فرهنگی این عرصه بسیار مهم است و باید در اولویت قرار بگیرد. وی تقویت 
زیرساخت های فرهنگی در دانشگاه ها را مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: 
توجه به آموزه های دینی، مذهبی از جمله فرهنگ عاشورا حسینی و ترویج 
فرهنگ اقامه نماز در دانشگاه ها سبب ناکام ماندن اهداف دشمنان می شود. 
اســتاندار بوشــهر نقش اعمال دینی و مذهبی به ویژه اقامه نماز در تربیت 
اســلامی و جلوگیری از تخلفات و آســیب های اجتماعی را مهم دانست و 
بیان کرد: نشست های معرفتی، جهاد تبیین و ایجاد کرسی های آزاداندیشی 
در دانشگاه ها یک ضرورت است. محمدی زاده برگزاری یادواره شهدا توسط 
دانشــجویان را مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: توانمندی های آموزشی، 
مهارتی و معرفتی در دانشــگاه های اســتان بوشــهر در اولویت قرار گرفته 
شود. وی با تأکید بر نمایش فیلم آموزشی در ابعاد گوناگون افتخارآفرینی، 
ایثارگری، حماسه آفرینی، ایران قوی و فناوری در دانشگاه های استان گفت: 
شکل گیری تشکل های انقلابی دانشجویی باید مورد توجه ویژه قرار گرفته 
شود. استاندار بوشهر با اشاره به برنامه ریزی برای اردوی تربیتی، معرفتی و 
جهادی دانشــجویان در مراکز آموزش عالی استان بوشهر خاطرنشان کرد: 
پیاده روی اربعین حســینی، اردوی راهیان نور، بازدید از صنایع و واحدهای 
پیشرفته در بخش های مختلف باید در دستور کار دانشگاه های استان بوشهر 
قرار گرفته شود. محمدی زاده تأسیسات و صنایع شیرین سازی آب دریا در 
استان بوشهر را یکی از ظرفیت های مهم فناوری صنعتی دانست و باتأکید 
بر بازدید دانشجویان از این ظرفیت مهم افزود: اکنون ۲ واحد نیروگاه اتمی 
با توان متخصصان و دانشــمندان ایرانی در بوشهر در حال ساخت است که 
آشنایی دانشــجویان از این ظرفیت یک ضرورت است. وی ساخت نیروگاه 
اتمی به دســت جوانان و دانشــمندان ایرانی را اوج فناوری ایران اسلامی 
اعلام و تصریح کرد: صنایع مهم پالایشــگاه گاز و واحدهای پتروشیمی در 
اســتان بوشهر یکی از ظرفیت های مهم است که آشنایی دانشجویان از این 
توانمندی ها باید در اولویت برنامه دانشگاه ها قرار گرفته شود. استاندار بوشهر 
آشنایی دانشجویان با رشادت های رزمندگان در ۸ سال دفاع مقدس در قالب 
اردوی راهیان نور را مورد تأکید قرار داد و خاطرنشــان کرد: حوضچه های 
پرورش میگو، ســد و بنادر از توانمندی های استان بوشهر است که بازدید 
دانشــجویان از این قابلیت ها یک ضرورت اســت. محمدی زاده با اشاره به 
برگزاری آزمون اســتخدامی صنایع پتروشــیمی در بوشهر تصریح کرد: بر 
اســاس برنامه ریزی امسال ۸۵۶ نفر از نیروهای بومی استان بوشهر به ویژه 
فارغ التحصیلان در صنایع نفت، گاز و پتروشیمی استان استخدام می شوند. 
وی در ادامه با اشــاره به برگزاری انتخابات در اسفند ماه سال جاری افزود: 
دشمنان از هم اکنون برای ناامیدی مردم به ویژه جوانان برای حضور حداقلی 
در انتخابات ۱۱ اسفند برنامه های خود را آغاز کرده اند که باید در این راستا 
اقدامات موثر از جمله امیدآفرینی و امید به آینده به ویژه در قشر جوانان از 

جمله دانشجویان مورد توجه قرار گرفته شود.

درخواست نماینده کرج برای تأمین 
حقابه باغات

نماینده مردم کرج در مجلس شــورای 
اسلامی ضمن قدردانی از اقدامات وزارت 
نیرو در خصوص پاکسازی رودخانه کرج 
پس از سیل اخیر، خواستار تأمین حقابه 
باغات حوزه انتخابیه شد تا از آب شرب 
برای آبیاری اســتفاده نشود.به گزارش 
ایسنا، مهدی عسگری در جلسه علنی 
امروز )سه شنبه( مجلس شورای اسلامی در تذکری شفاهی ضمن قدردانی از وزارت 
نیرو بابت پاکسازی و بازگشایی رودخانه کرج، بیان کرد: این رودخانه نیاز به پاکسازی 
کامل دارد که باید تأمین اعتبار شود، چراکه همچنان با قطعی آب نیز مواجه هستیم. 
وی افزود: به ویژه در شهرستان های گرمدره و اشتهار که دچار قطعی طولانی مدت 
هستند نیازمند تســریع در رسیدگی و تکمیل خط انتقال آب به این شهرها داریم.

این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در خصوص حقابه باغات 
یادآور شــد: وزارت نیرو قول دو مرحله رهاســازی را داد که یک مرحله یکشنبه به 
صورت نصفه و نیمه انجام شد و اما به دلیل دبی بالا و مدت زمان کم عملا پاسخگو 
نبود، لذا انتظار داریم طبق قولی که داده شده به این موضوع رسیدگی شود.عسگری 
در عین حال خاطرنشــان کرد: عدم حقابه باغات منجر به این شده که از آب شرب 
برای آبیاری اســتفاده شــود و این موضوع منجر به افت فشار و قطعی آب در برخی 
محلات کرج شــود، لذا از وزارت نیرو درخواســت داریم که به این موضوع رسیدگی 
کند. وی در خصوص نحوه محاســبه مالیات اصنــاف نیز گفت: این موضوع و تغییر 
یکباره در بازنشستگی اعم از سن بازنشستگی و محاسبه حقوق منجر به نگرانی شده 

که نیازمند پیگیری است.

نفت در ریل افزایشی ماند
قیمت نفت در معاملات روز ســه شــنبه تحت تاثیر نگرانی ها 
نسبت به بی ثباتی سیاســی در روسیه و احتمال اختلال عرضه 
این کشــور و همچنین امیدواری به بهبود تقاضا برای ســوخت 
در طول سفرهای تابستانی در آمریکا، افزایش یافت. به گزارش 
ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۳۷ سنت افزایش، به ۷۴ دلار 
و ۵۵ ســنت در هر بشکه رســید. بهای معاملات وست تگزاس 
اینترمدیت آمریکا با ۴۲ ســنت افزایش، به ۶۹ دلار و ۷۹ سنت 
در هر بشکه رسید. معاملات نفت برنت روز دوشنبه با ۰.۵ درصد 
افزایش و وســت تگزاس اینترمدیت با ۰.۳ درصد افزایش بسته 
شده بود. پس از این که نیروهای نظامی واگنر تحت یک توافق 
که پیشروی سریع آنها به سوی پایتخت را متوقف کرد، از شهر 
جنوبی روســتوف خارج شدند، روز شنبه از وقوع درگیری میان 
 ANZ مسکو و این گروه نظامی جلوگیری شد. تحلیلگران گروه
در این باره نوشــتند: در پی تحولات آخر هفته گذشته، رضایت 
معامله گران از ادامه نفوذ نفت روســیه به بازارهای بین المللی را 
دیگــر نمی توان به همان اندازه فرض کرد. در بحبوحه ریســک 
ناآرامی بیشتر، این وضعیت احتمالا باعث ایجاد پریمیوم ریسک 
در قیمت نفت می شود. این چالش پرسش هایی را درباره تسلط 
پوتین بر قدرت و نگرانی هایی را نسبت به احتمال اختلال عرضه 
نفت روســیه برانگیخت. پس از وعده عربســتان سعودی برای 

کاهش تولید از ماه ژوئیه، عرضه کمتر مورد توجه سرمایه گذاران 
بوده است. تحلیلگران موسسه "بی ام آی ریسرچ" در یادداشتی 
نوشتند: کاهش یک میلیون بشکه  در روز که به صورت یک جانبه 

توسط عربستان سعودی اعلام شد و قرار است در ژوئیه اجرایی 
شــود، همراه با تقاضای فصلی قوی تر، می تواند به محدود شدن 
بیشــتر عرضه فیزیکی نفت در سه ماهه سوم کمک کند. با این 

حال، این تحلیلگران هشــدار دادند که احساسات شکننده بازار، 
احتمــالا هر گونه افزایش قیمــت را محدود خواهد کرد. قیمت 
نفت هفته گذشته به دلیل نگرانی از این که افزایش بیشتر نرخ 
بهره توســط فدرال رزرو آمریکا ممکن است تقاضا برای سوخت 
را کاهش دهد و همچنین ناامیدی ســرمایه گــذاران از بهبود 
اقتصادی چیــن، حدود ۳.۶ درصد کاهــش یافت. معامله گران 
همچنین به دنبال نشانه هایی از افزایش تقاضا برای سوخت های 
حمل  و نقــل مانند بنزین در آمریکا پیش از فصل اوج رانندگی 
تابســتانی هســتند. تحلیلگران ANZ افزودند: انجمن خودروی 
آمریکا تخمیــن می زند که ۴۳ میلیون راننده در تعطیلات آخر 
هفته روز استقلال، ۵۰ مایل یا بیشتر از خانه های خود رانندگی 
خواهند کرد که چهار درصد بیشــتر از ســال ۲۰۱۹ است.  بر 
اساس گزارش رویترز، تحلیلگران جی پی مورگان در یادداشتی 
نوشــتند: که تقاضای جهانی برای بنزین، بــا تقاضای قوی در 
آمریکا، بر مبنای سال به سال، به میزان ۳۶۵ هزار بشکه در روز 
رشد کرد. نظرسنجی رویترز از پنج تحلیلگر نشان داد که ذخایر 
نفــت و بنزین آمریکا در هفته منتهی به ۲۳ ژوئن، کاهش یافته 
اســت. آمار ذخایر نفت و سوخت آمریکا روز سه شنبه از سوی 
موسسه امریکن پترولیوم و روز بعد از سوی اداره اطلاعات انرژی 

آمریکا منتشر می شود.

ایسنا/فارس وزیر نیرو نوید داد که تا پایان این هفته، تنش آبی حادث شده در برخی شهرهای شرقی فارس، برطرف خواهد شد.
علی اکبر محرابیان سه شنبه ۶ تیرماه ضمن بازدید از شهرستان های شرق فارس، نوید داد که تنش آبی در شهرهای داراب، فسا، 
زرین دشت و استهبان تا پایان همین هفته برطرف خواهد شد. محرابیان گفت: این شهرها به علت بروز اختلال در سامانه انتقال 
آب از سد رودبال امسال دارای مشکلاتی شده اند. مدیرعامل شرکت آبفا استان فارس نیز با ذکر مشخصات فنی پروژه های آبرسانی 
فارس اظهار کرد: امروز و به میمنت نزدیک شدن به دهه امامت و ولایت و با حضور مقام عالی وزارت نیرو، استاندار فارس و دیگر مسئولان؛ عملیات حفر، تجهیز و 
برق رسانی به ۶ حلقه چاه، اجرای ۱۰ کیلومتر خط انتقال، کف شکنی یک حلقه چاه، مهندسی مجدد، خرید و نصب ۱۰حلقه چاه برای شهر داراب و برخی از روستاهای 
مجاور این شهر مورد بازدید قرار گرفت. علی جان صادق پور ادامه داد: همچنین از عملیات حفر، تجهیز و برق رسانی یک حلقه چاه، مهندسی مجدد، خرید و نصب 
تجهیزات شش حلقه چاه و اجرای یک کیلومتر خط انتقال برای شهر و برخی روستاهای حاجی آباد شهرستان زرین دشت، حفر، تجهیز و برقرسانی یک حلقه چاه 
و اجرای یک کیلومتر خط انتقال برای جنت شهر و داراب و حفر، تجهیز و برق رسانی یک حلقه چاه، خرید و اجرای چهار کیلومتر خط انتقال برای آبرسانی به رکن 
آباد و اسلام آباد بازدید شد.او یادآور شد: با بهره برداری از این پروژه ها که با صرف اعتباری معادل ۱۵۰۰ میلیارد ریال اجرا شده، جمعیتی قریب به ۱۶۰ هزار نفر از 

مردم این مناطق از مزایای آن بهره مند می شوند.

۲۲۰ نماینــده مجلس با صدور بیانیــه ای خطاب به رئیس جمهور از اقدامات وزارت نفت تقدیر کردند. به 
گزارش ایسنا،  متن این بیانیه که احمد نادری عضو هیات رئیسه در جلسه علنی امروز )سه شنبه( مجلس 
شــورای اســلامی قرائت کرد، به شرح زیر است:»بدین وســیله از تلاش آقای مهندس اوجی وزیر نفت و 
همکاران ایشان در وزارت نفت به واسطه اقدامات زیر تقدیر و تشکر می کنیم. تحقق صادرات نفت خام و 
میعانات آن بنا بر تکالیف مشــخص شده در قانون بودجه سال ۱۴۰۱. افتتاح فاز دوم پتروپالایشگاه آبادان 
همسو با سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری. تأمین پایدار سوخت گاز و مایع کشور در زمستان سال 
۱۴۰۱ و عدم قطعی گاز خانگی و خاموشــی نیروگاه ها. تأمین و توزیع مناســب بنزین در سال گذشته و 
ایام پرتردد ســال و عدم ازدحام در جایگاه ها. افتتاح و بهره برداری از فاز ۱۴ پارس جنوبی و بهره برداری 
از طرح های LGL ، کاهش تلفات و هدررفت گاز و خام ســوزی گاز در مشــعل در راستای سیاست های 

ابلاغی مقام معظم رهبری«.

تقدیر ۲۲۰ نماینده مجلس از اقدامات تنش آبی شرق فارس پایان این هفته مرتفع می شود
وزارت نفت

لایروبی بیش از ۲۰۰ هزار مترمکعب 
رسوبات رودخانه ای سیل چالوس

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان البرز گفت: طی یک هفته تلاش، بالغ بر 
۲۰۰ هزار مترمکعب رسوبات ایجاد شده حاصل از سیل جاده چالوس، لایروبی 
و پاکسازی شد. به گزارش ایلنا از وزارت نیرو، "داود نجفیان" در نشست خبری 
که در محل کارگاه شرکت آب منطقه ای استان البرز در منطقه سیل زده جاده 
چالوس برگزار شد، ضمن تشریح سیل روز ۱۸ خردادماه سال جاری با اشاره به 
شکل گیری دو واریزه در دو نقطه متفاوت از جاده، اظهار کرد: واریزه اول روبروی 
تونل شماره ۲ با بارش و رانش روز حادثه از بالای جاده کرج_چالوس شروع شد 
و به سمت پایین حرکت کرد که روبروی خروج آب از سد کرج را گرفت. بدین 
ترتیب آبی وارد رودخانه نمی شــد که از تصفیه خانه شــماره یک و تصفیه خانه 
تهران برداشت شود. وی با اشاره به اینکه تصفیه خانه شماره ۶ تهران نیز از مدار 
خارج شــده بود، گفت: با وجود اینکه مدیریت سد کرج متعلق به تهران است 
اما در ساعات نخست حادثه، اولین تیم عملیاتی که در سد حاضر شد از استان 
البرز بود. نجفیان با اشاره به حضور به موقع معاون وزیر نیرو که تا بازگشایی سد، 
حضور داشت، اظهار کرد: با توجه به حساسیت تامین آب کرج و غرب تهران که 
دچار قطعی و کاهش فشار بود، رفع مشکل ضرورت داشت لذا با هماهنگی ایجاد 
شــده، مجموعه هوا فضا، قرارگاه سپاه و ارتش، امکانات خود را در حداقل زمان 
حاضر کرده و تیم های فنی و عملیاتی، شبانه روز در رفع مشکلات سد، تلاش 
شد. وی با اشاره به عمق فاجعه و برآورد اولیه خسارات وارده، اظهار کرد: مجموع 
رسوبات درشــت دانه و ریزدانه از محل تلاقی سد و محل تخریب جاده شروع 
شد، بالغ بر ۲۰۰ هزار مترمکعب رسوبات بود که بخشی در رودخانه و بخشی در 
بالادست رودخانه تشکیل شد. نجفیان گفت: در گام نخست عملیات ساماندهی 
رودخانه کرج، خالی کردن تنه اصلی رودخانه، حائز اهمیت بود و انتقال ماشین 
آلات در پیرامون رودخانه باتلاقی نیز مسئله مشابهی بود که در سد کرج مطرح 
شده بود. مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای البرز با اشاره به ضرورت بکارگیری 
حدود ۵۰ دســتگاه ماشین آلات سنگین در عملیات یاد شده، توضیح داد: بعد 
از طراحی مسیرهای دسترسی به رودخانه، ۸ دستگاه بیل مکانیکی، ۴ دستگاه 
لودر، ۲ دســتگاه بلدوزر، ۲۲ تا ۲۵ دستگاه کامیون در عملیات لایروبی شرکت 
کردند که اغلب این تجهیزات از طرف شهرداری ها و سایر دستگاه های استان در 
اختیار شرکت آب منطقه ای البرز قرار گرفت. وی به زمان فلاشینگ رودخانه و 
هدایت آب در مسیر اصلی رودخانه اشاره کرد  و گفت: بعد از رها سازی رودخانه، 
حدود ۶ ســاعت، کدورت آب بالا می رود و امکان برداشت در تصفیه خانه وجود 
نــدارد بنابراین باید حداکثر منابع مخازن تا رفع کدورت آب و انتقال به تصفیه 
خانه های تهران و کرج، تامین شــود. مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز از 
اهالی منطقه که در انحراف رودخانه و اجرای عملیات لایروبی، بخشــی از ملک 
و باغ خود را در اختیار آب منطقه ای قرار دادند، قدردانی کرد. نجفیان به خالی 
شدن کل رسوبات بالا دست و پیرامون رودخانه تاکید کرد و گفت: مجموع این 
پروژه ملی بوده و انتظار مــی رود برای پایداری مطلوب، منابع مالی نیز تامین 
شــود. وی در ادامه به اشتباهات کوچکی که منجربه فاجعه می شود، اشاره کرد 
و گفت: بارش ۱۸ خرداد در نوع خود خاص بود  و شــدت و مدت بارش، حادثه 
ســاز شد اما دخل و تصرفاتی که در طبیعت اتفاق افتاده بود، پایداری مسیر را 
دچار مشکل کرد. تعرض به رودخانه ها و ریختن نخاله های ساختمانی در مسیر 
آب، موضوع مهم دیگری بود که نجفیان به رعایت حریم، تاکید کرد و گفت: این 
موارد به تنهایی هزینه زیادی ندارد، اما حوادث ناشی از عدم رعایت آن، ممکن 

است هزار برابر هزینه ایجاد کند.

آگهی   مزایده عمومی شماره 5002010053000006 

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری درنظر دارد محل استقرار وسیله بازی کودکان  درسطح پارک های منطقه شش شهرداری کرمانشاه را  با مشخصات و 
قیمت پایه کارشناسی ذکر شده در جدول ذیل، از طریق مزایده به متقاضیان واگذار نماید .لذا متقاضیان واجد شرایط شرکت در مزایده می توانند جهت دریافت 

اسناد شرکت در مزایده و کسب اطلاعات بیشتر به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به نشانی SETADIRAN.IR مراجعه نمایید.  
    

1- موضوع مزایده:

 
2- سپرده شرکت در مزایده

شرکت کنندگان در مزایده میبایست مبلغ سپرده تعیین شده در جدول فوق را به شماره حساب ۱۸۰۲۱۳۱۱۰۷   نزد بانک تجارت شعبه  آبادانی مسکن واریز 
نموده و اصل فیش بانکی را در سامانه ستاد بارگذاری نمایند.

. 3- زمان دریافت اسناد:  از روزجمعه مورخ ۱۴۰۲/۴/۹ الی ساعت ۱۲ روز دوشنبه مورخ  ۱۴۰۲/۴/۱۹  
4- مهلت ارائه  پیشنهاد قیمت: از ساعت ۸ صبح روز جمعه مورخ  ۱۴۰۲/۴/۹    الی  ساعت ۱۲ ظهر روز شنبه مورخ  ۱۴۰۲/۴/۳۱ 

5- محل بازگشایی: سالن جلسات سیما، منظر وفضای سبز شهری شهرداری کرمانشاه 
زمان: ساعت ۱۰ روزیک شنبه مورخ  ۱۴۰۲/۵/۱ 

 ۶- شهرداری در رد یا قبول هر یک یا تمامی پیشنهادات مختار است.
۷-پرداخت هزینه کارشناسی رسمی دادگستری بر عهده برنده خواهد بود

۸- متقاضیان باید در زمان بارگذاری پیشنهاد قیمت نوع وسیله بازی خود را مشخص نمایند .  
۹-سایر جزئیات و اطلاعات در اسناد مزایده قید شده است.

۱۰- پیشنهادات واصله فاقد سپرده مخدوش و بعد از موعد مقرر، ترتیب اثر داده نخواهد شد وقیمتهای پیشنهادی باید ازحیث مبلغ مشخص وبدون ابهام در 
پاکت لاک ومهرشده تسلیم شود..

۱۱-سپرده نفرات اول ودوم  تاانعقاد قرارداد ضبط و مابقی نفرات بعد از اعلام برنده آزاد خواهد شد.
۱۲-برنده مزایده باید تضمینی معادل ۱۰% مبلغ کل قرارداد به عنوان تضمین حسن انجام تعهدات به سازمان بسپارد، سپردن این تضمین یکی از شروط عقد 

قرارداد با برنده مزایده می باشد. 
 

                                                          سازمان سیما، منظر وفضای سبز شهری شهرداری کرمانشاه                                

ردیف

19/200/000 ریال384/000/000 ریال32/000/000 ریال8/000/000 ریال200 متر1

19/200/000 ریال

21/600/000 ریال

384/000/000 ریال

432/000/000 ریال

32/000/000 ریال

36/000/000 ریال

8/000/000 ریال

12/000/000 ریال

200 متر

150 متر

2

3

محل فعالیت

پارک قائم

پارک جانبازان

پارک جهان نما 

فضای قابلیت 
استقرار

 وسیله بازی  

بهای اجاره جهت
50 متر در هر ماه

) ریال(

مبلغ سپرده   اجاره بهاء سالیانهبهای اجاره کل در هر ماه
)ریال(
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گزیده خبر

جشنواره تابستانی اشتراک طلایی ایران خودرو 
آغاز شد

جشنواره تابستانی اشتراک طلایی امداد خودرو ایران با هدف ارایه خدمات 
اســتاندارد و رضایت مشــتریان، با تخفیف ویــژه، از ابتــدای تیرماه آغاز 
شــد.ایکوپرس- مدیر خدمات طلایی امدادخودروایران از جشنواره تابستان 
طلایی ایران خودرو تا ۷۵ درصد تخفیف در ایام تابســتان خبر داد.رســول 
رمضانی با اشاره به آغاز تخفیف اشتراک طلایی ویژه تابستان برای دارندگان 
محصولات گــروه صنعتی ایران خودرو، گفت: بــا توجه به خدمات متنوع 
امدادخودروایران، این شرکت با هدف افزایش رضایت مشتریان، از خدمات 
خودرویی ارایه شــده، تخفیف تا ۷۵ درصدی اشتراک طلایی با اقساط بلند 
مدت و بدون بهره را در دســتور کار خود قرار داده است تا تمامی مشتریان 
بتوانند از خدمات آن استفاده کنند.وی با اشاره به مزایای »اشتراک طلایی« 
امدادخــودرو ایران گفــت: در کنار آرامش خاطر مشــتریان برای دریافت 
خدمات مطمئن شبانه روزی در محل مورد نظر، انجام رایگان سرویس های 
دوره ای و خدماتی نظیر پوشش زیان ناشی از بلایای طبیعی، جبران خسارت 
به بدنه خودرو و پوشــش زیان ناشــی ازحوادث و سرقت خودرو و شکست 
شیشــه، امکان تعویض خودرو برای ســرقت کلی یا خسارت های بیش از 
۶۰ درصد، حمل رایگان و شــبانه روزی خودرو به نمایندگی های منتخب 
گروه صنعتی ایران خودرو، انتقال رایگان سرنشــینان خودروی آسیب دیده 
به نزدیک ترین شــهر، تعمیرات سبک در محل و تامین قطعات استاندارد و 
تضمین کیفیت خدمات ارایه شده در سراسر کشور، شامل مشترکان طلایی 
می شود.رمضانی تصریح کرد: سطوح اشتراک طلایی شامل تک ستاره، تک 
ســتاره پلاس، دو ســتاره، سه ستاره و چهار ســتاره است و در محصولات 
اشــتراک طلایی، با افزوده شدن هرســتاره، علاوه بر دریافت خدمات قبلی 
مشتریان، از خدمات ویژه هر ستاره افزوده شده نیز بهره مند می شوند.برای 
دریافت اشتراک طلایی و یا تمدید آن از طریق شماره سراسری ۰۹۶۴۴۰ و 
یا وب سایت com.۰۹۶۴۴۰.www  و همچنین از طریق تمام نمایندگی های 
مجاز ایران خودرو در سراسر کشور در دسترس مشتریان گروه صنعتی ایران 

خودرو است.
دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی عنوان کرد

بیش از ۲۰۰ هزار تن روغن منتظر 
تخصیص ارز

 دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی کشــور گفت: بیش از ۲۰۰ هزار تن 
روغن برای ترخیص منتظر تخصیص ارز هســتند. امیرهوشنگ بیرشک در 
گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه مشکلی در تولید و تامین روغن نداریم، گفت: 
قیمت روغن در چند وقت اخیر روند ثابتی را طی کرده  و افزایش یا کاهشی 
نداشته اســت. وی ادامه داد: بیش از ۲۰۰ هزار تن روغن منتظر تخصیص 
ارز است و امیدواریم بانک مرکزی هر چه زودتر تکلیف تخصیص ارز آنها را 
مشخص کند. دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی اضافه کرد: از این ۲۰۰ 
هــزار تن مقدار اندکی به صورت درصــدی از گمرکات خارج و وارد چرخه 
تولید شده اســت. وی در پایان گفت: در حقیقت وقتی روغن وارد گمرک 
می شــود بخشی از آن برای ثبات بازار به صورت درصدی ترخیص و مابقی 

منتظر تخصیص ارز می ماند.
آغاز واریز وجه برای ۳ محصول سایپا در مرحله دوم 

فروش خودرو
از امروز )سه شنبه( امکان واریز وجه علی الحساب برای منتخبان مادری که 
اولویت آنها زمستان ۱۴۰۲ برای سه محصول سایپا بود و روز گذشته پیامک 
دریافت کرده اند،فراهم است. به گزارش ایسنا، برای مادران شرکت کننده در 
مرحله دوم فروش یکپارچه خودروها، بخش اول با موعد تحویل دی ماه که 
منتخب سه محصول ساینا S اتوماتیک، کوییک پلاس اتوماتیک و کوییک 
R اتوماتیک هســتند، از امروز )سه شــنبه ۶ تیرماه( امکان واریز وجه مبلغ 
علی الحساب فراهم شده است. متقاضیان می توانند به منظور واریز وجه صرفاً 
از طریق ســامانه فروش اینترنتی به نشانی saipa.iranecar.com  اقدام کنند. 
قابل ذکر است که قیمت خودرو قطعی نخواهد بود و مطابق روز تحویل در 
هفته چهارم دی ماه سال جاری است و مبالغ درج شده در بخشنامه، مبالغ 

پیش پرداخت علی الحساب است.

رونمایی از ربات خودرو خودران همزمان با حضور 
وزیر ارتباطات در غرفه همراه اول

همزمان با آغاز نمایشــگاه الکامپ، وزیر ارتباطات از نزدیک با دستاوردهای 
ویژه همراه اول در حوزه هوشمندسازی و تحول دیجیتال آشنا و همچنین 
در این بازدید پروژه ربات خودرو خودران نیز رونمایی شــد.به گزارش اداره 
کل ارتباطات شرکت ارتباطات سیار ایران، آیین افتتاحیه بیست و ششمین 
نمایشــگاه بین المللی الکامــپ )Elecomp ۲۰۲3( صبح امروز یکشــنبه 
۴ تیر ۱۴۰۲ در محل دائمی نمایشــگاه های بیــن المللی تهران با حضور 
عیســی زارع پور وزیر ارتباطات، روح الله دهقانی فیروزآبادی معاون علمی 
رئیس جمهور، سید محمدامین آقامیری رئیس مرکز ملی فضای مجازی و 
همچنین مهمانانی از کشورهای خارجی نظیر الکساندر شویتوف معاون وزیر 
توســعه دیجیتال ارتباطات و رسانه های جمعی روسیه برگزار شد.زارع پور 
در حاشیه این رویداد، بازدیدی از سالن 3۵ نمایشگاه که گروه همراه اول در 
آن حاضر اســت، داشت و از نزدیک با یوزکیس های مبتنی بر نسل جدید 
فناوری )5G( همراه اول آشنا شد و به تعامل با ارائه دهندگان سرویس های 
حاضر در زون های تخصصی »شبکه و زیرساخت«، »راه حل های کسب و 
کاری« و »زندگی دیجیتال« پرداخت.همزمان با حضور عیسی زارع پور در 
غرفه اپراتور اول تلفن همــراه، از »ربات خودرو خودران« که راهبری پروژه 
آن در مرکز تحقیق و توسعه همراه اول و با همکاری دانشگاه شهید بهشتی 
انجام می شود، رونمایی شد که زارع پور خطاب به حمید بهروزی قائم مقام 
مدیرعامل همراه اول، خواســتار تدارک فضایی بیشتر و اختصاصی تر برای 
عرضه این دســتاورد در سطح کشور و مخصوصا برای جوانان شد.این ربات 
خودرو خودران کامل در ابعاد یک دهم واقعی با قابلیت حفظ حرکت در بین 
خطوط جاده، تشــخیص علائم راهنمایی و رانندگی، چراغ راهنمایی، موانع 

ساکن و متحرک، انجام پارک خودکار و مکان یابی است.

مرز ریلی آستارا از مصادیق توسعه روابط تجاری ایران با روسیه
ایسنا/گیلان پس از سال ها تلاش و رایزنی برای اتصال کریدور 
شــمال به جنوب بالاخره توافق نامه اجرای خط آهن آستارا 
به رشــت به طول ۱۶۲ کیلومتر و مسیری که تکمیل کننده 
کریدور شمال به جنوب به طول ۷۲۰۰ کیلومتر است و ایران 
را به چهار راه ترانزیتی دنیا تبدیل می کند، به امضا رســید و 
نقش گذرگاه مرز ریلی آســتارا در این زمینه قابل توجه است. 
راه آهن آستارا به رشــت فصل نوینی در کریدور بین المللی 
شمال به جنوب است که می تواند منافع اقتصادی بسیار خوبی 
برای کشور به همراه داشته باشد. این خط ریلی با طول ۱۶۲ 
کیلومتر کامل کننده کریدور شمال به جنوب از بندرعباس تا 
رشــت و بعد از رشت تا آستارا است و با تکمیل آن، جمهوری 
اسلامی ایران از طریق جمهوری آذربایجان به روسیه و شمال 
اروپا وصل می شــود. پروژه ریلی آســتارا به رشت شامل ۱۵۲ 
کیلومتر زیرسازی، ۱۶۲ کیلومتر روسازی، ۱۹ کیلومتر خطوط 
ایستگاهی، ۶3 دستگاه پل بزرگ به طول ۴۰.۷ کیلومتر و یک 
دهنــه تونل با ظرفیت جابه جایی ۹۶ میلیــون تن بار و ۹۹۰ 
هزار نفر مسافر اســت. احداث و بهره برداری این قطعه ریلی، 
فصل نوینی در کریدور حمل و نقل بین المللی شمال به جنوب 
خواهد گشود، به نحوی که تمام بازیگران عرصه حمل و نقل، 
لجستیک و زنجیره تامین منطقه ای و جهانی تابعه کشورهای 
عضو این کریدور و ســایر کشورها از شرق و جنوب شرق آسیا 
تا کشــورهای جنوبی دریای عمان و خلیج فارس، همچنین 
منطقه قفقاز، روســیه و اروپا، از مزیت های پرشمار این مسیر 
از حیث امنیت، ایمنی، زمــان و هزینه حمل و نقل بهره مند 
خواهند شــد. پروژه ریلی آســتارا به رشــت که قرار است در 
مدت سه سال ساخته شود، در سال نخست بهره برداری یک 
میلیون مســافر و حدود ۱۰ میلیون تن بار را جابه جا خواهد 
کرد و بر این اســاس می تواند سالیانه تا ۲۰ میلیارد دلار برای 
ایران درآمدزایی داشته باشــد. راه آهن آستارا به رشت حلقه 
تکمیلی کریدور شمال - جنوب محسوب می شود که از آن به 
عنوان پل ارتباطی کشورهای اروپایی با اقیانوس هند و خلیج 
فارس یاد می شود و همچنین ارتباط کشورهای شمال اروپا، 
اسکاندیناوی و روسیه از طریق ایران با کشورهای حوزه خلیج 
فارس، حوزه اقیانوس هند و جنوب شرقی آسیا با تکمیل این 
خط ریلی امکان پذیر می شود، اما مزایای اقتصادی این خط 
آهن که مربوط به حمل بار و مســافر می شــود چیست و تا 

چه اندازه اهمیت دارد؟ مرز ریلی آســتارا از مصادیق توســعه 
روابط تجاری ایران با روسیه بر اساس اعلام بخشی از جزئیات 
قرارداد ســاخت این خط آهن که به امضای مقام های تهران و 
مسکو رسید، راه آهن آســتارا به رشت که قرار است سه ساله 
ساخته شود، در سال نخست بهره برداری امکان جابه جایی ۱۰ 
میلیون تن حمل بار را دارد و در بعُد مســافری نیز در ســال 
نخست می تواند تا یک میلیون مسافر را در سال جابه جا کند 
و بر این اساس سالیانه ۲۰ میلیارد دلار برای ایران درآمدزایی 
داشته باشد. چشــم اندازی که برای کارکرد مسافری این راه 
آهن در ۱۰ ســال دوم در نظر گرفته شده، جابه جایی سالیانه 
۹۹۰ هزار مسافر است. قرار اســت راه آهن رشت - آستارا در 
سال نخست ساخت، پیشــرفت ۲۵ درصدی داشته باشد که 
این رقم در ســال دوم به ۵۰ درصد می رسد و در سال سوم و 
پایانی ۲۵ درصد نهایی کار پیش خواهد رفت. اگر چه در سال 
نخست بهره برداری امکان حمل و جابه جایی ۱۰ میلیون تن بار 
از طریق این مسیر ریلی پیش بینی شده است، اما در صورت 
اعتماد صاحبان بار به این خط ریلی، ظرفیت حمل بار راه آهن 
رشت - آستارا، ۱۵ میلیون تن است که در صورت تحقق شاهد 

ارزآوری حدود ۲۰ میلیارد دلاری ترانزیت خواهیم بود. جذب 
بالاترین حجم از بار روسیه و ترانزیت آن از طریق ایران یکی از 
مهم ترین کارکردهای ساخت این مسیر ریلی است. بر اساس 
اعلام شــاخص های حمل بار در این مسیر، مسیر ریلی رشت 
- آســتارا می تواند مدت حمل بار را از مبدا و مقصد فنلاند به 
مبدا یا مقصد ایران به صورت ترکیبی دریایی - ریلی به ۱۲ روز 
کاهش دهد، در حالی که حمل دریایی بار در این مسیر 33 روز 
زمان نیاز دارد. همچنین مسیر فنلاند به پاکستان را به ۱۸ روز 
و مسیر فنلاند به هند را به ۲۰ روز کاهش خواهد داد. مرز ریلی 
آســتارا از مصادیق توسعه روابط تجاری ایران با روسیه. حمل 
بار از فنلاند به تایلند و برعکس از طریق ناوگان دریایی ۴۵ روز 
زمان می برد، در حالی که با تکمیل راه آهن رشت - آستارا این 
مسیر به صورت دریایی  و ریلی به ۲۱ روز کاهش خواهد یافت. 
با امضای سند احداث خط ریلی راهبردی آستارا به رشت که 
انجام شد، این خط راهبردی کمک بزرگی به تجارت و ترانزیت 
منطقه کرده و موجب تحکیم دوستی میان کشورهای منطقه 
خواهد شد. عنایت رضایی پور، فرماندار شهرستان مرزی بندر 
آســتارا در همین رابطه در گفت وگو با خبرنگار ایسنا با بیان 

اینکه امروز شهرســتان مرزی و ساحلی آستارا وضعیت خوبی 
دارد و در حال توســعه اســت به طوری که در سطح کشور و 
جهان نام آستارا دیده و شــنیده می شود، اظهار کرد: امضای 
توافق نامه بین جمهوری اســلامی ایران و روسیه نیز ناشی از 
همین نقش آســتارا در اتصال کریدور شمال به جنوب جهان 
است و امید است با پایان این پروژه بین المللی، دوران طلایی 
شهرستان مرزنشین آستارا آغاز شود و شرایط به جایی برسد 
که هیچ بیکاری در منطقه نداشــته باشیم. وی افزود: گذرگاه 
ریلی شــمال به جنوب یکی از مسیرهای اصلی ترانزیت کالا 
از جنوب آسیا به شــمال اروپا بشمار می رود که احداث آن از 
بیش از دو دهه پیش در دستور کار بوده و در دولت سیزدهم با 
شتاب بیشتری برای فعال سازی این ظرفیت ریلی تلاش شده 
اســت. مرز ریلی آستارا از مصادیق توسعه روابط تجاری ایران 
با روسیه . فرماندار آستارا با اشاره به اینکه مسیر غربی کریدور 
شمال به جنوب که کشورهای روسیه، جمهوری اسلامی ایران 
و جمهوری آذربایجان را شامل می شود از نظر ریلی دارای یک 
حلقه مفقوده ای به مســافت ۱۶۲ کیلومتر بین رشت و آستارا 
بود که با امضای این توافق بســیار مهم و خوب و احداث این 
مسیر ریلی عملا جنوب آسیا به شمال اروپا متصل خواهد شد، 
گفت: براســاس این توافقنامه، فدراسیون روسیه ۱,۶ میلیارد 
یورو در این مسیر ریلی سرمایه گذاری خواهد کرد و قرار است 
این خط آهن راهبردی در مدت ۴۸ ماه احداث شــود. رضایی 
پور با بیان اینکه کریدور شمال - جنوب یکی از مصادیق توسعه 
روابط تجاری جمهوری اسلامی ایران با کشور روسیه است و با 
توجه به اینکه هم ایران و هم روســیه مورد تحریم دولت های 
غربی هســتند باید بیش از پیش به موضوع توسعه تعاملات 
تجاری دو کشــور توجه داشته باشیم، گفت: بحث احداث راه 
آهن آستارا به رشــت اهمیت ویژه ای دارد و این توافق منجر 
به افزایش ســطح تعاملات تجاری و کاهش هزینه ها خواهد 
شــد. به گزارش ایسنا، شهرستان مرزی بندر آستارا در شمال 
غربی اســتان گیلان میان دو کشور همسایه ایران، جمهوری 
آذربایجان و همچنین کشور روسیه موقعیت و پتانسیل بسیار 
مناســبی در راســتای افزایش همکاری های اقتصادی دارد و 
با تکمیل پروژه خط آهن کریدور شــمال به جنوب)آستارا - 

رشت( این روابط افزایش چشمگیری خواهد یافت.

مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا 
با بیان اینکه سیاســت گذاری سال 
۱۴۰۲ گروه ســایپا بر مبنای شــعار 
رهبر معظم انقلاب مهار تورم و رشد 
تولید بــا رویکرد اقتصــاد مقاومتی 
اســت، گفت: در ۸ مــاه گذشــته با 
۷دانشــگاه مطرح کشــور در حوزه 
هــای مختلــف و مورد نیاز ســایپا، 
قرارداد همــکاری امضا کرده ایم زیرا 
اعتقــاد داریم با همــکاری مجموعه 
های دانــش بنیان و دانشــگاه های 
کشــور می توان اهداف  گروه سایپا 
در کاهش هزینه های خرید، افزایش 
کیفیت،  ارتقاء بهــره وری و افزایش 
تولید محصولات،را با سرعت بیشتری 
محقــق کرد.به گزارش ســایپانیوز،  
محمدعلی تیمــوری در کنگره ملی 
آموزش هدفمند، مهارتی و نیاز محور 
کــه در تالار علامه امینی دانشــگاه 
تهران با حضور وزیر علوم، تحقیقات 
و فناوری، برگزار شــد، با بیان اینکه 
میزان گردش مالی صنعت خودرو در 
کشور ۴3۶ هزار میلیارد تومان است 
که ۲,۹ درصد تولید ناخالص داخلی 
کشور را شامل می شــود، گفت: در 
حال حاضر ۲۷ میلیــون خودرو در 
کشــور در حال تردد است که بیش 
از ۱۷ میلیون دســتگاه آن فرسوده 
و مصرف ایــن خودروها بیش از ۱۰ 
لیتر در هــر ۱۰۰ کیلومتر پیمایش 
اســت که ایــن امر باعــث آلودگی 
زیست محیطی و از بین رفت انرژی 
می شــود.او با اشــاره به فرمایشات 

مقام معظم رهبری که در ســال ۸۹ 
موضــوع اقتصاد مقاومتــی را مطرح 
فرمودند، ادامــه داد: به طور قطع تنها 
راه نجات صنعت خودرو،  بهره گیری و 
برنامه ریزی بر اساس اقتصاد مقاومتی 
است. در گذشــته، تولید روزانه گروه 
ســایپا هزار و ۵۰ دستگاه بود که ۹۲ 
درصــد از این میزان به صورت ناقص 
تولید می شــد. در مدت زمان عنوان 
شــده  ۸۷ هزار خودرو با نقص قطعه 
) بــا ارزش ۱۷ هزار میلیــارد تومان( 
در ۱۸ پارکینگ نگهداری می شــد 
که بــا تلاش مهندســان و کارگران 
توانستیم این عدد را به صفر برسانیم.

او افزود: در ۱,۵ ســال گذشته گروه 
خودروسازی ســایپا با بهره گیری از 
توان داخلی و اتکا به اقتصاد مقاومتی، 
توانست  میزان تولید خودرو را به بیش 
از ۲ هزار ۲۰۰ دستگاه در روز برساند 
بــا کنتــرل خریدهای  و همچنین 
خارجی و جلوگیــری از خروج ارز از 
کشور، توانســت شرایط بسیار خوب 

مالی ایجاد کند. تیموری با تاکید بر 
اینکه پروژه های کیفی مناسبی برای 
خودروهای این مجموعه تعریف شده 
تا در راستای آن رضایت مشتریان، به 
صورت کامل تامین شود،  تصریح کرد: 
ســال آینده،  محصولات جدید گروه 
ســایپا با شــرایط مطلوب و کیفیت 
مناســب به بازار عرضه خواهد شد. 
همچنین با تولید و عرضه ون ۱۴ نفره 
گروه سایپا می توان به جهت قیمت، 
کیفیت و کاهش هزینه حمل و نقل 
شهری در حوزه خودروهای عمومی 
تحول ایجاد کرد.او اذعان داشــت: در 
دهه ۹۰ در زیرســاخت های صنعت 
خودرو، سرمایه گذاری صورت نگرفته 
این صنعت  تکنولوژی هــای  و عملا 
متعلــق به دهه ۷۰ اســت. لذا گروه 
خودروسازی سایپا با تعریف پروژه های 
جدید به دنبال توسعه زیرساخت های 
صنعت خودرو و جبران عقب ماندگی 
های گذشته اســت.مدیرعامل گروه 
خودروسازی ســایپا افزود: در ۸ ماه 

گذشته با ۷ دانشگاه مطرح کشور در 
حوزه های مختلف و مورد نیاز سایپا، 
قرارداد همکاری امضا کرده ایم؛ قطعا 
این روند شــرایط مطلوب توسعه ای 
را برای گروه ســایپا و صنعت خودرو 
ایجاد خواهد کرد.او گفت: با دانشگاه 
شهید بهشتی،  اولین پروژه " طراحی 
نظام مدیریت کارخانه گروه سایپا"را 
در یکی از کارخانه های گروه شــروع 
کردیم و قرار اســت ایــن امر برای 
سایر کارخانه های گروه سایپا،  اجرایی 
شــود. همچنین قراردادی با دانشگاه 
صنعتی نوشــیروانی بابل، برای تولید 
خودرو شــاهین هیبریــدی با هدف 
کاهش آلایندگی و مصرف ســوخت،  
منعقد شــده که اکنون ایــن پروژه 
در حــال انجام اســت.تیموری ادامه 
داد: در راستای توسعه همکاری ها با 
جامعه دانشــگاهی،  با دانشگاه تهران 
هم قــرارداد همکاری امضاء  شــده 
است. بر این اساس بنا شده به منظور 
استفاده از تکنولوژی های روز و بهینه 
ســازی مصرف انرژی در سقف تمام 
کارخانه های گروه سایپا از پنل های 
خورشیدی اســتفاده شود. همچنین 
قرار است با دانشــگاه علم و صنعت 
در زمینه طــرح جامع جریان مواد و 
جانمایی کارخانه و با دانشگاه خواجه 
نصیرالدین طوسی در تولید لنت ترمز 
و شناســایی محل بهینه مرکز توزیع 
محصولات گروه سایپا همکاری داشته 

باشیم.

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در کنگره ملی آموزش هدفمند، مهارتی و نیاز محور در دانشگاه تهران عنوان کرد:

همکاری گروه سایپا با 7 دانشگاه برتر کشور

ایسنا/تهران مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان تهران از انعقاد ۱3۹ قرارداد در شهرک ها و نواحی صنعتی این استان خبر 
داد. سعید صادقی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا با بیان این مطلب بیان کرد: در راستای این قراردادها ۶۵.۵ هکتار زمین صنعتی به 
شرکت های دانش بنیان، نوآور و توانمند با پیش بینی اشتغال ۴3۰۰ نفر واگذار شده است. وی خاطرنشان کرد: از میان قراردادهای منعقد شده ، ۹ واحد به بهره برداری 
رسیده که زمینه اشتغال ۲۰۰ نفر را فراهم آورده است؛ برای بهره برداری از این واحدها ۲۷۰ میلیارد تومان سرمایه ثابت هزینه شده است. مدیرعامل شرکت شهرک 
های صنعتی استان تهران ادامه داد: همچنین ۸۵ قرارداد در مرحله تخصیص زمین ، ۱۹ قرارداد در مرحله دیوار کشی، ۲۵ قرارداد در مرحله نصب سوله و یک قرارداد 
در مرحله نصب ماشین آلات است. صادقی، تصریح کرد: طی سال گذشته نیز ۵۹ قرارداد با شرکت های دانش بنیاد منعقد شد که در این راستا ۲۷.۴ هکتار زمین به 
آنها واگذار می شود. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان تهران همچنین با بیان اینکه ۱۶۲ واحد مستعد دانش بنیان شناسایی شده است، افزود: در این راستا 
با همکاری مشاوران تخصصی ۶۲ واحد مستقر در شهرکهای صنعتی تهران، دانش بنیان شده است. صادقی افزود: از ابتدای این سال هم ۴۰ درخواست شرکت های 

دانش بنیان جهت استقرار در شهرک های صنعتی به مساحت 3۸ هکتار به این شرکت واصل شده که در شرف عقد قرار داد هستند.

مدیرکل مدیریت بحران و کاهش مخاطرات وزارت جهاد کشاورزی گفت: وقوع سیل از فروردین ماه تاکنون در ۲۰ استان کشور، 
۱۰ هزار و ۱۷۰ میلیارد تومان خســارت به بخش کشاورزی وارد کرده است. حسین آهنی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این 
سوال که سیل اخیر چه خساراتی به بخش کشاورزی وارد کرده است؟ گفت: از فروردین تاکنون چندین مرحله بارش داشتیم که 
برخی از آنها منجر به وقوع سیل شده است. وی با اشاره به وقوع سیل در ۲۰ استان کشور گفت: سیل در این ۲۰ استان ۱۰ هزار 

و ۱۷۰ میلیارد تومان خســارت وارد کرده که این خســارت ها در چهار بخش "زراعت"، "باغبانی"، "دام، طیور و آبزیان" و " آب وخاک و امور زیربنایی و تاسیسات"بوده 
اســت. مدیرکل مدیریت بحران و کاهش مخاطرات وزارت جهاد کشــاورزی افزود: میزان این خسارت ها به تفکیک استان ها عبارت است از آذربایجان شرقی ۱3۷۷ 
میلیارد تومان، البرز 3۴.۲ میلیارد تومان، ایلام ۷۰۹ میلیارد تومان، اردبیل ۱۹۷ میلیارد تومان، اصفهان ۱۱.۷ میلیارد تومان، تهران ۶۴.۴ میلیارد تومان، خراســان 
شــمالی ۱۰۰۵ میلیارد تومان، زنجان ۴ میلیارد تومان، ســمنان ۱۵۴۹ میلیارد تومان، قزوین 3۴ میلیارد تومان، قم ۴ میلیارد تومان، کرمان ۱۹۷ میلیارد تومان، 
کردســتان ۱۲۵۴ میلیارد تومان، کرمانشاه ۴3۲ میلیارد تومان، گلستان ۸ میلیارد تومان، جنوب کرمان 3۱۶ میلیارد تومان، لرستان ۲3۲۲ میلیاردتومان، مازندران 
3۴۶میلیارد تومان، مرکزی ۱۸۷ میلیارد تومان و هرمزگان ۱۸۱ میلیارد تومان. به گفته وی براساس گزارش ها بیشترین میزان خسارت  متعلق به بخش کشاورزی 

استان لرستان بوده است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی تهران خبر داد:

انعقاد ۱۳۹ قرارداد با شرکت های دانش بنیان در 
شهرک های صنعتی تهران

آخرین آمار خسارت سیل به بخش کشاورزی
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گزیده خبر

جشنواره قرعه کشی حساب های قرض الحسنه بانک 
گردشگری برگزار می شود

حداقل موجودی حساب های قرض الحســنه برای شرکت در قرعه کشی 
مبلغ یک میلیون ریال و مهلت شرکت در قرعه کشی تا پایان شهریور 1402 
اســت.به گزارش روابط عمومی بانک گردشگری، همچنین هر یک میلیون 
ریال موجودی روزانه در ســپرده های قرض الحسنه برابر یک شانس قرعه 
کشی است.امکان افتتاح حساب هم به صورت حضوری از طریق شعب بانک 
و هم به صورت غیر حضوری توسط اپلیکیشن TOBANK )دانلود اپلیکیشن( 
و بدون هزینه صدور و ارســال کارت درب منزل برای مشتری فراهم شده 
است.دوره محاسبه امتیازات برای شرکت در قرعه کشی و اعطای جوایز از ۵ 
فروردین تا ۳1 شهریور 1402 است و مراسم قرعه کشی 10 مهرماه همزمان 
با ولادت پیامبر اکرم )ص( برگزار خواهد شد. جوایز در نظر گرفته شده برای 
قرعه کشی شامل انواع سکه بهار آزادی، کمک هزینه سفر به عتبات عالیات، 
کمک هزینه خرید کالای ایرانی، کارت خرید و هزاران جوایز دیگر است.این 
گزارش حاکیست: متقاضیان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر در تمام 
ساعات شبانه روز و 7 روز هفته با شماره تلفن 0212۳9۵0 تماس بگیرند و 

از مشاوره کارشناسان بانک گردشگری بهره مند شوند.
رییس اداره صادرات کالا بانک توسعه صادرات در گفت وگو با اگزیم نیوز:

پرداخت 261 میلیارد تومان تسهیلات به شرکت های 
دانش بنیان در 2 ماهه نخست 1402

رییس اداره صادرات کالا بانک توسعه صادرات ایران اعلام کرد که این بانک 
از ابتدای امسال تا پایان اردیبهشت ماه 1402 در مجموع 261 میلیارد تومان 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان در دو حوزه سرمایه در گردش و طرح 
پرداخت کرده است.سیدحسین حسینیان در گفت وگو با خبرنگار اگزیم نیوز 
اظهار داشــت: بانک توسعه صادرات ایران در سال 1401، در مجموع 2هزار 
و 110 میلیارد تومان به شرکت های دانش بنیان تسهیلات پرداخت کرد که 
از این رقم 240 میلیارد تومان، مربوط به طرح ها و یک هزار و 870 میلیارد 
تومان هم برای تامین سرمایه در گردش بوده است.وی با بیان اینکه مجموع 
تســهیلات پرداختی این بانک به شــرکت های دانش بنیان در سال 1400 
حدود 1200 میلیارد تومان بوده اســت، گفت: به طور تقریبی، تســهیلات 
پرداختی به شــرکت های دانش بنیان در سال گذشته نسبت به سال قبل از 
آن، هزار میلیارد تومان افزایش یافته اســت.رییس اداره صادرات کالا بانک 
توسعه صادرات اعلام کرد که این بانک برای پرداخت بیش از ۳ هزار میلیارد 
تومان تسهیلات به شرکت های دانش بنیان تا پایان سال 1402 هدف گذاری 
کرده است.حسینیان اظهار داشت: اگزیم بانک ایران هدف گذاری کرده که تا 
پایان سال جاری هم در قالب منابع بانک و هم از منابع صندوق های توسعه 
ملی و صندوق نوآوری و شــکوفایی صنعت نفت، بیــش از ۳ هزار میلیارد 
تومان تسهیلات به شرکت های دانش بنیان پرداخت کند که این رقم حدود 
یک هزار میلیارد تومان از تســهیلات پرداخت شده در سال 1401 بیشتر 

خواهد بود.

مدیرعامل و اعضای هیات مدیره ناواکو معرفی شدند
ناواکو روی ریل جدید

 شــرکت فناوری اطلاعات ناواکو با معرفی مدیرعامل و اعضای هیات عامل 
جدید مهیای ایفای نقش خود در جهت طرح تحول دیجیتال بانک مسکن 
می شــود.به گزارش خبرنگار پایــگاه خبری بانک مســکن- هیبنا ؛ آیین 
نکوداشــت مدیرعامل و اعضای هیات مدیره شرکت فناوری اطلاعات ناواکو 
با حضور دکتر علی عسکری سرپرست بانک مسکن، جمعی از اعضای هیات 
مدیره بانک و سعید شیرزادی مدیرعامل گروه مالی و در محل سالن جلسات 
ساختمان سعادت آباد شرکت ناواکو برگزار شد.در این گردهمایی علی مددی 
به عنوان مدیرعامل و حمید کردبچه به عنوان رییس هیات مدیره و عبدالرضا 
شــاکری عضو هیات مدیره، معرفی و از خدمات سیامک خاوری و غلامرضا 
داداشزاده به عنوان مدیر عامل و هیات مدیره سابق تقدیر و تجلیل شد.دکتر 
علی عسکری سرپرست بانک مسکن با تاکید بر جایگاه شرکت ناواکو گفت: 
شرکت ناواکو تنها بازوی اجرایی بانک مسکن در حوزه فناوری اطلاعات است 
که تاکنون خدمات ارزنده ای داشته و همه نیروی خود را صرف پیشبرد امور 
بانک مســکن کرده که ازاین رو جا دارد از مدیرعامل و اعضای هیات مدیره 

این بانک که تا امروز کوشیده اند تقدیر و تشکر کنم.
سی و دومین اجلاس مدیران عامل شرکت های 

پتروشیمی کشور برگزار شد

اخلاقــی: افتخار داریم بانک تجــارت را بانک صنعت پتروشــیمی بدانیم 
مدیرعامل بانک تجارت، در سی و دومین اجلاس مدیران عامل شرکت های 
پتروشیمی کشور، خدمت رســانی این بانک به صنعت پتروشیمی را باعث 
افتخار دانســت.به گزارش مدیریت روابط عمومی و ارتقاء سرمایه اجتماعی 
بانک تجارت، هادی اخلاقی فیض آثار، در جریان این اجلاس که در مجتمع 
شهدای سلامت مشهد برگزار شد، ضمن تشریح فعالیت های بانک تجارت و 
برنامه های آن برای گســترش تعامل با فعالان صنعت پتروشیمی، از فعالان 
این صنعت به واســطه تاثیر انکارناپذیر آن ها در رشــد تولید تقدیر کرد و 
گفت: این اجلاس می تواند نقطه عطفی برای تعمیق و توسعه همکاری بانک 
تجارت با فعالان این صنعت مهم باشــد.مدیرعامل بانک تجارت با اشاره به 
پیشینه همکاری این بانک با فعالان صنعت نفت و پتروشیمی تصریح کرد: 
تاسیس شعبه شــرکت نفت در سال 1۳28 و شــعبه پتروشیمی در سال 
1۳62 نقطه شــروع تعامل بانک با صنعت نفت، پتروشــیمی و در مجموع 

حوزه انرژی در کشور بود.

رشد ۹6 درصدی تولید خودروسازان خصوصی
بررسی عملکرد خودروسازان خصوصی کشور از ابتدای امسال تا 
پایان خرداد حاکی از رشد 96 درصدی تولید نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته است. به گزارش ایبِنا،  بررسی عملکرد خودروسازان 
خصوصی کشور از ابتدای امسال تا پایان خرداد حاکی از تولید 66 
هزار و 979 دستگاه خودرو و رشد 96 درصدی تولید آن ها نسبت 
به مدت مشابه پارسال است.در مدت مشابه سال 1401 تعداد ۳4 
هزار و 114 دستگاه خودرو از سوی خودروسازان خصوصی تولید 
شده بود. سهم بخش خصوصی در سال جاری )ابتدای امسال تا 
پایان خرداد( نزدیک به 21 درصد از کل تولید خودرو در کشــور 
بوده که این میزان در ســال 98 به میزان چهار درصد بوده است. 
در بهار امسال نسبت به سال گذشته، شرکت مدیران خودرو 28 
هزار و 9۳0 دســتگاه )رشد 67 درصدی(، گروه بهمن 16 هزار و 

1۵ دســتگاه )رشــد 1۵1 درصدی(، آرین پارس موتور سه هزار 
و 67 دستگاه )رشــد یک هزار و ۳6 درصدی(، خودروسازان فردا 
یک هزار و 807 دستگاه )رشد 19 درصدی( و سایر خودروسازان 
خصوصــی ۵ هزار و 19۵ دســتگاه )رشــد ۵7 درصدی( تولید 
داشــتند. رشد 96 درصدی تولید خودروسازان خصوصی در بهار 
1402  سهم تولید خودروسازان بخش خصوصی در سال 1400 
نزدیک به 9۵ هزار دستگاه بود، حال آن که در سال 1401 یکی از 
بیشترین میزان رشد خودروسازان بخش خصوصی محقق شد و با 
بیش از 100 درصد رشد میزان تولیدشان به نزدیک به 200 هزار 
خودرو در سال رسید؛ یعنی سهم خودروسازان خصوصی از بازار 
خودروی کشــور از 7 درصد در سال 1400 به حدود 1۵ درصد 

در سال 1401 رسید.

اعلام جوایز جشنواره بزرگ قرعه کشی 
حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک سپه

جوایز چهل  و سومین مرحله قرعه کشی حساب های قرض الحسنه 
پس انداز )ریالی و ارزی( بانک ســپه با شــعار »در مدار مهربانی، از 
مــردم برای مردم« بــا میلیاردها ریال جوایز نقدی اعلام شــد. به 
گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک سپه؛ نخستین و بزرگترین بانک 
کشور به پاس قدردانی از سپرده گذاران نیک اندیش شرکت کننده در  
چهل   و  سومین مرحله قرعه کشی حساب های قرض الحسنه پس انداز 
خــود ۳۳۳۳ جایزه نقدی یک میلیــارد ریالی و 11111 فقره حق 
تقدم تسهیلات قرض الحسنه ۵00 میلیون ریالی، به همراه میلیاردها 
ریــال جوایز نقدی دیگــر در نظر گرفته اســت.هموطنان گرامی 
می توانند با افتتاح حساب، تکمیل و افزایش موجودی خود و حفظ 
حداقل موجودی در این قرعه کشی بزرگ شرکت و از جوایز ارزنده 

آن بهره مند شوند.
در هفته صرفه جویی در مصرف آب؛

طرح داناب و گسترش سواد آبی کردستان 
کلید خورد

مراسم افتتاحیه طرح »داناب« 
و گسترش سواد آبی با حضور 
جمعی از مســئولان استانی، 
چهارم تیــر در کانون پرورش 
فکــری کــودکان و نوجوانان 
استان کردســتان برگزار شــد.به گزارش روابط عمومی شرکت آب 
منطقه ای استان کردستان، مهندس آرش آریا نژاد، در این مراسم که 
با حضور مدیران و معاونین این شــرکت، اداره کل آموزش و پرورش، 
جهاد دانشگاهی و مدیر کل و کارکنان کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان استان کردستان برگزار شد، ضمن قدردانی از مجموعه ی 
همراه، اظهار داشــت: تأمین آب با سدسازی و پروژه های عمرانی در 
مناطق ســخت استان از مهم ترین اقدامات سخت افزاری وزارت نیرو 
است، اما تا زمانی که اقدامات نرم افزاری در حوزه صرفه جویی صورت 
نگیرد، موفق نخواهیم بود.مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای استان 
کردســتان، آموزش و فرهنگ ســازی را مهمترین اقدامات مؤثر در 
راســتای صرفه جویی در مصرف آب ذکر کرد و افزود: فرهنگ سازی 
بین فرزندان، موجب رشد و بالندگی کشور می شود؛ لذا می طلبد که 
وزارت آب و نیرو بیشــتر وارد حوزه فرهنگی شود و با اطلاع رسانی و 
آگاهی ســنجی، پیوند بین فرهنگ، هنر و آب را تقویت کند.مهندس 
آریانژاد با اشــاره بــه اینکه یکی از اقدامات شــاخص وزارت نیرو در 
راستای فرهنگ سازی برای مصرف آب، طرح داناب است، عنوان کرد: 
بهــره گیری از مباحث و ظرفیت هــای دینی و مذهبی برای مصرف 
بهینه آب تأثیر گذار است.وی با اشاره به اینکه با اجرای طرح داناب، 
اســتفاده بهینه از آب بین جوانان و کودکان فرهنگ سازی می شود، 
بیــان کرد: همه ارگان ها باید با همدلی بــرای اجرای طرح داناب به 
عنوان ارتباط بین صنعت آب، فرهنگ و مذهب منطقه بیشتر تلاش 
کنند.مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان کردستان، عنوان کرد: 
مردم و کشــاورزان باید بدانند که با بهره گیری از کشاورزی مکانیزه 
می تواننــد از منابع آب حفاظت کرده و بیشــترین بهره وری و صرفه 
اقتصادی را داشته باشــند.وی یادآور شد: رشد این نگرش در حوزه 
آموزش و پرورش، مدیران و کارشناســانی که مصــرف بهینه را در 

اولویت قرار می دهند، به دنبال دارد.

شاخص کل بورس در پایان معاملات امروز با افُت 27 هزار و 92۳ واحدی روی پله دو میلیون و 168 هزار و 20۳ واحد قرار 
گرفت.  به گزارش خبرنگار ایبِنا، امروز )سه شنبه 6 تیرماه 1402( تالار شیشه ای شاهد روند نزولی شاخص کل بود. به گونه ای 
که شــاخص کل بورس در پایان معاملات امروز با افُت 27 هزار و 92۳ واحدی روی پله دو میلیون و 168 هزار و 20۳ واحد 
قرار گرفت.عقب گرد شاخص کل بورس در چهارمین روز هفته. شاخص کل هم وزن نیز با افُت ۵ هزار و ۵44 واحدی، عدد 
7۵0 هزار و 6۳7 واحد را به نمایش گذاشــت. شــاخص قیمت )وزنی – ارزشی( نیز با افُت 6 هزار و 2۳۵ واحدی به رقم 484 
هزار و 1۵8 واحد رسید. شاخص بازار اول با افُت 24 هزار و 1۳8 واحد به رقم یک میلیون و 621 هزار واحد رسید و شاخص 
بازار دوم نیز با افُت 4۵ هزار و 17 واحد عدد 4 میلیون و 2۵9 هزار واحد را به نمایش گذاشت. در پایان بازار بیشترین افزایش 
قیمت به ترتیب مربوط به نماد های حتوکا، غاذر و غشهد است، همچنین بیشترین کاهش قیمت برای نماد های پارسان، شیراز 
و کرماشا است. برترین تقاضا ها به ترتیب به نماد های سپر، افران و فیروزا تعلق دارد، برترین عرضه ها نیز برای نماد های افران، 

همای و یاقوت است.

گمرک ایران جزئیات واردات خودرو در ۳ ماهه نخست سال 1402 را اعلام کرد.  به گزارش ایبِنا، بر اساس آمار های گمرک در 
سه ماهه اول سال 1402 تعداد 241 دستگاه خودرو به ارزش ۵ میلیون و 600 هزار دلار وارد کشور شده است. براین اساس 
 ،)ZOTYE( عمده خودرو های وارداتی در این مدت شامل آمبولانس و عمده ترین برند خودرو های سواری متعلق به برند زوتی
چانگان و بنز )آمبولانس( بوده است. گمرک ایران همچنین در خصوص خودرو های در جریان تشریفات ترخیص اعلام کرد: از 
اول بهمن ماه 1401 تا ۳1 خرداد ماه 1402 بر اساس آخرین اطلاعات استخراج شده از سامانه آمار تجارت خارجی سازمان، 
تعداد 768 دســتگاه خودرو به ارزش 12 میلیون و ۵00 هزار دلار به دلیل عدم دریافت مجوز های ترخیص، عدم صدور کد 
رهگیری بانک و یا عدم پرداخت حقوق ورودی در حال انجام تشریفات ترخیص می باشند. همچنین عمده خودرو های سواری 
در جریان تشریفات ترخیص طی مدت مورد بررسی متعلق به گمرکات شهید باهنر بندرعباس، غرب تهران و گمرک تهران 

هستند که به ترتیب سهم هر یک از گمرکات یاد شده 48، ۳0 و 7 درصد از ارزش دلاری خودرو ها است.

عقب گرد شاخص کل بورس در چهارمین روز 
هفته

۷۰۰ خودرو به ارزش ۱۲ میلیون دلار در صف 
خروج از گمرک

 FATF لبنان از لیست خاکستری
خارج شد

گروه ویژه اقدام مالی )FATF( ویژه نظارت بر جرائم مالی، روز گذشــته با انتشار 
بیانیه ای لبنان را خارج از لیست خاکستری کشورهای تحت نظارت خاص اعلام 
کــرد. به گزارش ایلنا از »النهــار«، این موضوع پس از ارزیابی های اولیه بود که 

نگرانی هایی را از وضعیت لبنان در لیست FATF ایجاد کرد.

۳ منبع آگاه در ماه مه به رویترز اعلام کردند که لبنان به علت اقدامات ناکافی 
 FATF در مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم، احتمالا در لیست خاکستری
قرار خواهد گرفت. اما لیست اصلاح شده ای که روز گذشته منتشر شد، شامل 
لبنان نبود؛ همچنین مسئولان FATF نام لبنان را در جریان کنفرانس مطبوعاتی 
پس از صدور بیانیه ذکر نکردند. یک منبع دیپلماتیک آگاه ماه گذشته به رویترز 
گفت که بخش خاور میانه و شــمال آفریقا در FATF در ارزیابی اولیه، لبنان را با 
یک نمره، بالاتر از لیســت خاکستری قرار داده است. این منبع همچنین تاکید 

کرد که لبنان به دنبال بهبود وضعیت خود در ارزیابی های این گروه است.
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گزیده خبر

پوتین: ارتش مانع جنگ داخلی شد

رئیس جمهوری روســیه در سخنانی با اشــاره به شورش اخیر گروه واگنر 
تاکید کرد که ملت و ارتش کشــورش از این شــورش حمایت نکردند. به 
گزارش ایســنا به نقل از اسکای نیوز، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه 
از ارتش و مجریان قانون در روسیه به دلیل "توقف یک جنگ داخلی" تقدیر 
کرد. در آغاز این ســخنرانی که سرگئی شویگو وزیر دفاع و افسران نظامی 
حضور داشتند پوتین از شرکت کنندگان خواست برای خلبانان روسی که در 
جریان شورش های واگنر کشته شدند، یک دقیقه سکوت کنند.  او با اشاره 
به گروه شورشــی واگنر گفت: ارتش و مردم در کنار »شورشــیان« نبودند. 
نظامیانی که در ســرکوب شورش مسلحانه در ۲۴ ژوئن شرکت کردند، در 
واقع جنگ داخلی در روســیه را متوقف کردند، به وضوح و هماهنگ عمل 
کردند. "شــما از نظم قانون اساســی، زندگی، امنیت و آزادی شهروندان ما 
دفاع کردید. پوتین در سخنرانی خود خطاب به نیروهای امنیتی که شورش 
را ســرکوب می کردند، گفت: شما ســرزمین مادری ما را از تحولات نجات 
دادید، در واقع جنگ داخلی را متوقف کردید. در شــرایط دشوار، به وضوح، 
هماهنگ عمل کردید، وفاداری خود را به مردم، روسیه و سوگند نظامی ثابت 
کردید. او تاکید کرد: سربازان ما در مقابل آشوب هایی که ممکن بود به هرج 
و مرج تبدیل شــود، ایســتادند. وی گفت: ارتش روسیه و ملت آن در صف 
شورشیان نبودند و از آنها حمایت نکردند. پوتین گفت که جابجایی نیروهای 
روسی از منطقه عملیات ویژه نظامی برای مقابله با شورش مسلحانه یوگنی 
پریگوژین،صورت نگرفت. پوتین در سخنرانی خود در جمع سربازان گفت: ما 
مجبور نبودیم واحدهای رزمی را از منطقه عملیات نظامی ویژه خارج کنیم.

پسکوف: نمی دانم پریگوژین کجاست؛ 
پوتین از لوکاشنکو ممنون است

سخنگوی کرملین امروز )سه شنبه( با بیان اینکه ولادیمیر پوتین قدردان زحمات 
الکساندر لوکاشنکو برای پایان بحران اخیر است، گفت که هیچ اطلاعاتی درباره 
اینکه یوگنی پریگوژین، رئیس گروه واگنر الان کجاست، ندارد. به گزارش ایسنا، 
به نقل از وبســایت روزنامه گاردین، دیمیتری پسکوف، سخنگوی کاخ کرملین 
گفت که مســکو نمی داند یوگنی پریگوژین، بنیان گذار و فرمانده گروه پیمانکار 
نظامی واگنر که اخیراً دســت به شورش مسلحانه زد، در حال حاضر کجاست. 
بر اساس مفاد توافقی که با هدف پایان بخشیدن به شورش مسلحانه پریگوژین 
و واگنری ها حاصل شــد، قرار شــد به پریگوژین اجازه داده شود که به بلاروس 
رفته و ســربازانش هم این فرصت را داشــته باشند که به ارتش روسیه پیوسته 
و یا همراه با او به بلاروس بروند. رویترز گزارش داد که دیمیتری پســکوف در 
یک کنفرانس خبری گفته که این توافق در حال اجراســت و ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهوری روسیه همیشه پای حرفش می ایستد. پیش تر وزارت دفاع روسیه 
در ۱۰ ژوئن اعلام کرد که »تشــکّلات داوطلب« مانند گروه واگنر باید با ارتش 
روســیه قراردادهای رســمی امضا کنند؛ اما انگلیس مدعی شد که پریگوژین 
عضویت ســربازانش در ارتش روسیه را »شــرم آور« خوانده و از این دستور سر 
باز زده است. پســکوف در این کنفرانس خبری گفت که نمی داند چه تعداد از 
سربازان واگنر پس از حصول توافق میان کرملین و پریگوژین، قرارداد همکاری 
با ارتش روســیه را با وزارت دفاع این کشور امضا خواهند کرد. شورش مسلحانه 
نظامیان واگنر با رهبری پریگوژین که از دیرباز منتقد ارتش متعارف روســیه و 
مقامات ارشد دفاعی این کشور بود، در نهایت با میانجی گری الکساندر لوکاشنکو، 
رئیس جمهوری بلاروس به پایان رسید. پسکوف پیش تر ضمن اعلام خبر پایان 
این شورش و مختومه شدن پرونده جنایی که سرویس امنیت فدرال روسیه علیه 
پریگوژین باز کرده بود، گفت: او )پریگوژین( به بلاروس می رود. اگر بپرسید که 
چه تضمینی وجود دارد که پریگوژین بتواند روســیه را به مقصد بلاروس ترک 
کند، باید بگویم که این حرف شخص رئیس جمهوری روسیه است. ساعاتی پیش 
گزارش شــد که هواپیمایی منتسب به پریگوژین در نزدیکی مینسک، پایتخت 
بلاروس به زمین نشســته است، اما مشخص نیســت که آیا شخص پریگوژین 
در این هواپیما حضور داشــته یا نه. »پوتین قدردان زحمات لوکاشــنکو است« 
سخنگوی کرملین همچنین در این کنفرانس خبری گفت که ولادیمیر پوتین 
از تلاش های همتای بلاروسی خود برای حل وفصل بحران پیش آمده در شورش 
مسلح واگنری ها قدردانی می کند. این در حالی است که لوکاشنکو در سخنرانی 
امروز خود فروتنی به خرج داده و گفت که هیچ کس نباید در این ماجرا به عنوان 
قهرمان شــناخته شود. او در این سخنرانی گفت که مشاهده وقایع اخیر روسیه 
برایــش »دردآور« بوده و ارتش و نیروهای پلیس بلاروس را در حالت آماده باش 
کامل قرار داده است. پسکوف گفت: فکر نمی کنم بتوانم درباره اظهارات الکساندر 
لوکاشــنکو اظهارنظر کنم. رئیس جمهوری )روسیه( روز گذشته از تلاش های او 

برای حل این بحران تشکر کردند. »فعلا پیش شرطی برای مذاکره نداریم«
دیمیتری پسکوف همچنین گفت که روسیه در حال حاضر برای گفت وگو 
با اوکراین درباره پایان جنگ، هیچ پیش شرطی ندارد. او به خبرنگاران گفت: 
درباره مذاکره درباره جنگ اوکراین، دوباره تکرار می کنیم که در حال حاضر 

هیچ پیش شرطی برای این گزینه وجود ندارد.

نتانیاهو به چین دعوت شد
نخســت وزیر رژیم صهیونیستی به چین دعوت شــد. به گزارش ایلنا به نقل از خبرگزاری 
آلمان، نخست وزیر رژیم صهیونیستی به چین دعوت شد.  »بنیامین نتانیاهو«، نخست وزیر 

اسرائیل گفت که دعوتنامه ای رسمی برای سفر به چین دریافت کرده است. 

لوکاشنکو: 

درصورتفروپاشیروسیههمهازبینمیروند
رئیس جمهور بلاروس هشدار داد که در صورت فروپاشی روسیه، 

بلاروس "زیر آوار خواهد ماند" و همه "از بین خواهند رفت".
\به گزارش ایسنا به نقل از بلتا، الکساندر لوکاشنکو، رئیس جمهور 
بلاروس در مراسم اهدای حمایل به نظامیان کشورش گفت که 
زندگی آرام نتیجه کار روزمره اســت که همیشه قابل مشاهده 
نیست، اما نیازمند تلاش های فوق العاده است. این کار همیشه 
قابل مشاهده نیست، اما نیازمند تلاش های عظیم است، گاهی 
اوقات این کار پرخطر اســت. الکساندر لوکاشنکو تاکید کرد که 
بلاروس مســتقل و تمام جهان اکنون دوره بســیار دشواری را 
پشــت ســر می گذارند. او گفت: "تهدید یک درگیری جهانی 
جدید هرگز به اندازه امروز واقعی نبوده است." آنها یک بار دیگر 
تلاش می کنند کشــور ما، کل منطقه مــا را بی ثبات کنند تا 
مردم را ســردرگم کنند. آنها تمام تلاش خود را بکار می گیرند 
تا قایق را تکان دهند و قوانین خود را تحمیل کنند و نظم خود 
را برقرار کنند که دیگر کشــورها و مردم ما در آن نباشــند. و 
بیایید صریح باشــیم، ما گاهی اوقات بازی می خوریم. همانطور 
که گفتــم، انقلاب های رنگی بی دلیــل رخ نمی دهند. رئیس 
جمهور بلاروس قبل از پیشنهاد تبعید یوگنی پریگوژین مسئول 
میانجیگری در خروج واگنر بوده است.  او گقت: پس از وقوع این 

رویدادها، "همه دستورات را برای رساندن ارتش به آمادگی کامل 
رزمی" دادم و همه نیروها از جمله پلیس در "آماده باش کامل" 
قرار گرفتند. رئیس جمهور بــلاروس در باره »عواقب فاجعه بار 
فروپاشی روسیه« هشدار داد و گفت که در چنین صورتی، غرب 
فورا در صدد بهره برداری از آشــوب داخلی آن کشور برخواهد 
آمــد. او گفت: پنهان نمی کنم، تماشــای وقایعی که در جنوب 
روســیه رخ داد دردناک بود. نه تنها من. بسیاری از شهروندان 
ما غمگین شدند زیرا ما یک ریشــه داریم. به همه این دلایل، 
مینســک موضعی را اتخاذ کرد و به گروه واگنر پیشــنهاد داد. 

تهدید یک درگیری جدید جهانی هرگز به اندازه امروز نزدیک 
نبوده اســت. او در این مورد که آیا پریگوژین در بلاروس است 
و اینکــه آیا نفرات واگنر در این کشــور در امنیت خواهند بود 
یا نه اظهار نظری نکرد. لما گفــت از فرماده واگنر می خواهیم 
تجربیــات نظامی اش را  در اختیار ما نیــز قرار دهد. وی افزود: 
مایلم چند کلامی درباره اتفاقات پیش آمده در روسیه و موضع 
خودمان درباره تصمیمی که گرفتیم صحبت کنم. چنین چیزی 
به خصوص به دلیل نیش وکنایه های اخیر رسانه ها مسئله مهمی 
است. همچنین اپوزیسیون های ما که در تبعیدی خود خوانده 

هستند، هیاهو و جنجالی به راه انداختند. آن ها شروع به انتشار 
اخبار غلط کردند. آن ها ســخت تلاش کردند تا نتایج برخی از 
کارهایشــان را به روســای خود اطلاع دهند. آن ها همچنین از 
آمادگی خود برای اجرای سناریوهایشــان درباره یک شــورش 
مســلحانه خبر دادند. حتی چنین مواردی وجود داشته است. 
جنگجویــان به اصطلاح هنگ کالینوفســکی عقــل خود را از 
دســت داده اند . آنها برای جنگ به جبهه اعزام شده بودند. آنها 
شــایعاتی مبنی بر "انقلاب قریب الوقوع" در بلاروس شنیدند و 
می خواستند با عجله به اینجا برگردند، اما توسط واحدهای ضد 
عقب نشینی متوقف شدند. لوکاشنکو می گوید که کشورهای 
همسایه حملات عمدی به بلاروس انجام می دهند. او همچنین 
نگرانی های خود را در مورد "موج جدید گسترش ناتو و افزایش 
بی سابقه" کشورهای عضو این ائتلاف در نزدیکی مرز بلاروس به 
بیان داشت و گفت: تقریباً هر روز مقامات خدمات مرزی اقدامات 
تحریک آمیز را از کشــورهای همسایه در مرزهای دولتی ثبت 
می کنند، حملات عمدی هواپیماهای بدون سرنشین به خاک 
بلاروس. اوکراین سمت مرز خود را تا حدی "تقویت" کرده است 
آنها منطقه را مین گذاری کرده و "مقدار عظیمی از استحکامات" 

را در محل قرار داده اند.

صدها سرباز ذخیره رژیم صهیونیستی صبح امروز سه شنبه در اعتراض به ادامه تصویب طرح اصلاح دستگاه قضایی در مقابل منزل 
وزیر دادگستری این رژیم تظاهرات کردند. به گزارش ایسنا، به نقل از وبسایت خبری i۲۴، تظاهرکنندگان با استفاده از سیم خاردار 
ورودی خیابان منتهی به منزل یاریو لوین، وزیر دادگستری رژیم صهیونیستی را بسته و لاستیک ها را به آتش کشیدند. پلیس شش 
تن را به جرم ایجاد اختلال در نظم عمومی بازداشت کرد. لوین در صفحه فیس بوک خود نوشت، صبح امروز خیابان نزدیک خانه اش، ورودی پارکینگ خودروها بسته 
شد و یک گروه خشونت طلب لاستیک ها را آتش زده و تردد را مختل کرد. یک گروه خشونت طلب دیگر هم در کنار دیوار منزلش با طبل، بلندگو و پلاکارد تجمع کرد. 
تظاهرکنندگان آماده بودند که ساختمان را به آتش بکشند؛ اما خوشبختانه این بار لاستیک ها را در مسیر آتش زدند و راه را بستند. وی مشاور حقوقی دولت رژیم 
صهیونیستی را به باد انتقاد گرفت و گفت: او در ایراد گرفتن به طرحی که من پیشنهاد دادم، عجله کرد. او و معاونش بدون اطلاع من، اسناد و آرای مکتوب و شفاهی 
را به صورت سیستماتیک پخش می کنند تا سیاستی را که من در پیش گرفته ام، بی نتیجه بگذارند. لوین گفت، مشاور حقوقی دولت رژیم صهیونیستی و تیمش درباره 
حوادث خشونت آمیز، فراخوان های عمومی برای شورش، تهدیدها و تحریک به خشونت، افزایش خشونت علیه کسانی که جرأت می کنند با حمایت از اصلاحات، به 

وعده هایی که به رای دهندگان دادند، عمل کنند، کوچکترین اظهارنظری نکردند.

جان کری، نماینده ویژه آمریکا در امور تغییرات اقلیمی گفت، حمله به عراق براساس یک "دروغ" بود و این حمله تحت رهبری 
آمریکا کاملا با بحران کنونی اوکراین متفاوت اســت. به گزارش ایســنا، جان کری که در دولت باراک اوباما، رئیس جمهور اسبق 
آمریکا، وزیر امور خارجه این کشور بود، مصاحبه ای با تلویزیون فرانسوی LCI داشت که طی آن خبرنگار فرانسوی با اشاره به جنگ 
عراق در سال ۲۰۰۳ تاکید کرد که این یک جنگ "واقعا تهاجمی" بود و براساس "دروغی" مبنی بر اینکه بغداد به طور مخفیانه 

تسلیحات کشتارجمعی دارد، انجام شد. کری در پاسخ به اظهار نظر این خبرنگار گفت: خیر. این یک جنگ تهاجمی نبود زیرا هرگز هیچ روند اتهام مستقیمی علیه 
رئیس جمهور جورج دابلیو. بوش صورت نگرفت. جان کری مجددا در پاسخ به سوال خبرنگار مبنی بر اینکه آیا جنگ عراق یک جنایت تهاجمی بود، تاکید کرد: خیر. 
البته سوءاستفاده هایی طی این درگیری رخ داد؛ اما من علیه آن ها صحبت و اعتراض کردم. او در ادامه خاطر نشان کرد: خیر. شما نمی دانستید که این جنگ در آن 
زمان یک دروغ بود. مردم نمی دانستند مدرکی را که منتشر شد، دروغ بود. کری مجددا با اشاره به اینکه جنگ عراق براساس یک دروغ بود، افزود: ببینید، این روشی 
سازنده نیست. من قرار نیست مجددا درباره جنگ عراق بحث کنم. ما قبلا بسیار درباره آن گفت وگو کردیم و من مخالف آن هستم که مجددا به این مساله بپردازم. 

فکر می کنم جنگ عراق اقدام اشتباهی بود؛ اما ما با این اقدام به رئیس جمهور قدرت دادیم. متاسفانه... این جنگ براساس یک دروغ بود.

اعتراض دوباره اسرائیلی ها علیه اصلاحات قضایی 
این بار مقابل منزل وزیر دادگستری

جان کری: جنگ عراق براساس یک دروغ بود
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سخنگوی انجمن صنفی مرمتگران آثار فرهنگی و هنری گفت: اختصاص 
تسهیلات بانکی برای نگهداری، مرمت و مقاوم سازی بناهای تاریخی ایده 
بســیار خوبی است که اجرای آن باید مشروط و ضابطه مند شود، چرا که 
احتمال انحراف از آن وجود دارد و ممکن اســت بهانه ای برای تخریب و 
نوسازی بناهای تاریخی شود. داوود اسدالله وَش  ـ کارشناس ارشد مرمت 
اشــیاء فرهنگی و تاریخی ـ در گفت وگو با ایســنا درباره مصوبه شورای 
پول و اعتبار برای تخصیص تســهیلات بانکی به منظور حفظ، مرمت و 
مقاوم سازی بناهای تاریخی به مبلغ از ۲۰۰ تا ۳۶۰ میلیون تومان، اظهار 
کرد: تسهیلات بانکی مرمت اگر کنترل شده و هدفمند باشد، مزیت است، 
وگرنــه که مبلغ آن با توجه به هزینه های مرمت، مصالح و کارشناســی، 
چنــدان جذاب به نظر نمی آید؛ فرض کنید یــک عمارت پهلوی اول در 
تملک دارید که به لحاظ تاریخی، ارزشمند است و به عنوان مالک مشتاق 
به حفظ این بنا هستید، قطعا با این نرخ تسهیلات بانکی درنظر گرفته شده 
و هزینه های کارشناســی، مصالح و اجرت کار، مرمت این بنا امکان پذیر 
نیست، اما حتما مشوق خوبی برای مالکان علاقه مند به حفظ و نگهداری 
بناهای ارزشــمند و تاریخی خواهد بود تــا کار مرمت و حفاظت را آغاز 
کنند، ممکن اســت مالکی مبلغی برای مرمت این خانه در اختیار داشته 
باشد که اختصاص این تسهیلات کمک هزینه ای برای آن شود. او در عین 
حال تاکید کرد که اجرای این طرح باید ضابطه مند و مشروط باشد؛ چرا 
که احتمال انحراف از آن وجود دارد و ممکن است با "تسهیلات نوسازی 
مســکن" تداخل پیدا کند. این کارشناس مرمت اضافه کرد: اگر در کنار 
این تسهیلات مصوب، آیین نامه ای تنظیم شود که محتوای آن، ساز و کار 
اجرای طرح و ساختار و ضوابط میزان مداخله برای مرمت و مقاوم سازی 
بافت ها و بناهای تاریخی ارزشمند را مشخص کند، حتما به نتایج بهتری 
خواهد رسید، وگرنه صرفا پرداخت وام و تسهیلات بانکی بدون وجود نقشه 
راه نمی تواند اثرگذاری لازم را داشته باشد. اسدالله وش بیان کرد: نگرانی ها 
بر این است که در صورت نداشتن و یا تنظیم نکردن آیین نامه و مشخص 
نبودن سازوکار و ضابطه ای مناســب برای اجرای این طرح، وام بهانه ای 
برای تخریب های بیشتر و نوسازی بناهای تاریخی، خارج از اصول و قاعده 
شود و ارزش های بناهای تاریخی به این بهانه بیش از گذشته از بین برود 
و مالکان صرفا به نگهداری از پوســته بناها، اکتفا کنند، اما اگر آیین نامه 
و شکل اجرای کار مشخص باشــد، نه تنها بازار کاری برای مرمتگران و 
کارشناسان مرمت ایجاد خواهد شد، که میزان مداخله ها هنگام مرمت و 
مقاوم سازی، کنترل خواهد شد و از نتیجه نهایی کار، اطمینان بیشتری 
حاصل می شود. سخنگوی انجمن صنفی مرمتگران آثار فرهنگی و هنری 
در عین حال گفت: اگرچه ایده این کار خوب است، اما امیدواریم در مبلغ 
وام تجدید نظر شود و اصلاحاتی صورت گیرد؛ چرا که با این گرانی، مبلغ 
آن به هیچ وجه مناسب نیست. به نظر می رسد مبلغ تعیین شده )از ۲۰۰ تا 
۳۶۰ میلیون تومان( بیشتر حالت کمک هزینه دارد، هرچند برای تشویق 
جامعه به حفظ بناها و جلوگیری از تخریب بیشتر می تواند انگیزه بخش 
باشــد؛ چرا که بیشتر کســانی که در این خانه ها زندگی می کنند توان 
اقتصادی نگهداری، مرمت و یا مقاوم ســازی بنا را ندارند، خانه هایی را در 
منطقه ۱۲ تهران ســراغ داریم که یک خانه دو تــا چند مالک دارد، اما 
توان نگهــداری و مرمت آن خانه را ندارند، شــاید این مبلغ کمک کند 
که چنین مالکانی دســت کم برای نگهداری این بناها اقدام کنند، وگرنه 
که این پول کفاف تأمین هزینه مصالح و کارشناســی را نمی دهد، اما در 
کل ایده درســتی است که به افراد علاقه مند انگیزه می دهد و یا به توانِ 
آن ها برای مرمت، ارزش افــزوده اضافه می کند. »وام مرمت« بنابر آنچه 
معاون وزیر راه و شهرســازی و همچنیــن مدیرکل حفظ و احیای بناها، 
بافت ها و محوطه های تاریخی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی تایید کرده اند، با عنوان »تسهیلات مرمت و مقاوم سازی واحدهای 
مســکونی در بافت های تاریخی« تا سقف ۳۶۰ میلیون تومان در تهران و 
برای سایر شهرها با رقم هایی از ۲۰۰ میلیون تومان به تصویب رسیده و 
به بانک ها ابلاغ شــده است. بر اساس این مصوبه، که ۲۴ خردادماه سال 
جاری به تمامی بانک های کشور ابلاغ شد تسهیلات مرمت و مقاوم سازی 
واحدهای مسکونی و ابنیه در بافت های تاریخی در سقف های ۳۶۰، ۳۲۰، 
۲۸۰، ۲۴۰ و ۲۰۰ میلیون تومان به ترتیب در شهرهای تهران، شهرهای 
بالای یک میلیون نفر جمعیت، مراکز اســتان ها، سایر شهرها و روستاها 
با نرخ مصوب شــورای پول و اعتبار و دوره بازپرداخت حداکثر پنج ساله 

تعیین شده است.

یک هشدار درباره »وام 
مرمت«

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تو همان اندیشه ای!

کارلمن کینگ Zr معرفی شد؛ شاسی بلند 10 سیلندر

شرکت کارلمن کینگ در نمایشگاه خودروی شانگهای با سه خودروی Zr، Ti و Pt حضور دارد و می خواهیم نگاهی به Zr به عنوان 
شاسی بلندی با پیشرانه ۱۰ سیلندر داشته باشیم. تنها ۱۰ دستگاه از این خودرو با قیمت ۱۷۵ هزار دلار ساخته خواهد شد.

 کارلمن کینگ Zr بر اســاس شاســی بلند فورد F-۴۵۰ ساخته شده و در بطن خود یک پیشرانه ۱۰ سیلندر ۶.۸ لیتری را جای 
داده است. آخرین باری که کارلمن کینگ در چین حضور یافته بود به سال ۲۰۱۶ و نمایشگاه پکن مربوط می شود و از آن زمان 
تاکنون خبر خاصی از این شرکت نبود. البته به نظر می رسد شرکت موردبحث احیا شده و در آینده برنامه های مفصل تری خواهد 
داشت. دو شرکت IAT و یونیک کلاب از کارلمن کینگ حمایت می کنند. شرکت IAT یک شرکت طراحی و مهندسی است که 
در پکن فعالیت می کند درحالی که یونیک کلاب متخصص ارتقای محصولات فورد و شورولت برای بازار چین است. محصولات 
یونیک کلاب معمولاً دارای ویژگی های لوکس و اشــرافی همچون تریم طلا و نقره و دیگر موارد شبیه به آن هاست. نکته جالب 
آنکه نام محصولات کارلمن کینگ از روی جدول تناوبی عناصر انتخاب می شــود و Zr نماد عنصر زیرکنیوم، Pt نماد پلاتینیم و 

Ti نماد تیتانیوم است.

پاسخ مثبت هری کین به بایرن مونیخ
طبق اعلام روزنامه اسکای اسپورت آلمان هری کین از حضور در بایرن مونیخ استقبال کرده است. به گزارش ایسنا و به نقل از 
اسپورت ۱، بایرن مونیخ برای تقویت خط حمله خود به دنبال جذب یک مهاجم سرشناس و بزرگ است. گزینه نخست توماس 
توخل برای تقویت خط حمله تیمش هری کین مهاجم باتجربه و سرشناس تاتنهام است. کین یک فصل دیگر با تاتنهام قرارداد 
دارد اما ناکامی این بازیکن باتجربه در کسب جام با سفیدپوشان لندنی باعث شده است تا او به دنبال جدایی از تاتنهام باشد. طبق 
اعلام اسکای اسپورت هری کین از پیشنهاد بایرن مونیخ استقبال کرده است و این باعث شده تا سران این باشگاه در حال آماده 
کردن پیشنهاد رسمی خود برای جذب این بازیکن باشند. هری  کین بازیکن کلیدی و تاثیر گذار تاتنهام است و گزارش ها حاکی 
از این است که باشگاه لندنی برای فروش او ۱۰۰ میلیون یورو می خواهد. از رئال مادرید ، منچستر یونایتد و پاری سن ژرمن به 

عنوان دیگر مشتریان کاپیتان تاتنهام سخن به میان می آید.

پیشنهاد

چهره روز

رمان عدالت

رمان عدالت جدیدترین اثر ترجمه شــده از فریدریش 
دورنمــات – رمان نویس و نمایشــنامه نویس شــهیر 
سوئیسی – پس از سه گانه مشهورش یعنی کتاب های 
قول، قاضی و جلادش و ســوءظن اســت. دورنمات در 
ایــن رمان در قالب یک داســتان جنایی – معمایی به 
بررسی مفاهیم مهمی مانند عدالت و حقیقت می پردازد. 
فریدریش دورنمات در میانه ی دهه چهل، تحصیل در 
رشته ادبیات نمایشــی را به دلیل فقر شدید مالی رها 
کرد و تصمیم گرفت برای گذراندن زندگی شــروع به 
نوشــتن کند. اما بعدها نه تنها چهــره تابناک ادبیات 
آلمانی شد، بلکه تک تک نمایشنامه هایش بارها و بارها 
روی صحنه رفت. دورنمات در سال ۱۹۵۹ جایزه شیللر 
را نیز از آن خود کرد. تک تک رمان های این نویســنده 
در حال و هوای جنایی نوشــته شده و در زمره سرآمدان این ژانر قرار دارد. دورنمات در سال ۱۹۹۰ 
بر اثر سکته قلبی درگذشت. داستان کتاب با وجود پیچیدگی هایی که دارد، در عین حال بسیار ساده 
است. »ایزاک کوهلر« که نماینده سابق مجلس ایالتی و یک سیاست مدار موفق و محترم است وارد 
رســتورانی شلوغ در قلب شهر زوریخ می شود و در ملأعام مرتکب قتل می شود. او پروفسور »وینتر« 
را که عضو انجمن قلم اســت از پای درمی آورد. قتل بســیار آشکار و روشن بود و شاهدان زیادی نیز 
در رســتوران حاضر بودند. در ادامه ایزاک کوهلر خیلی سریع دستگیر و محکوم هم می شود. اگرچه 
به هنگام بازجویی از او ســوالات و معماها کم کم پدیدار می شــوند. به عنوان مثال وقتی از او درباره 
انگیزه قتل سوال می پرسند، نماینده ســابق بدون اینکه کوچک ترین احساساتی از خود نشان دهد 
صرفاً می گوید برای قتلی که مرتکب شــده دلیلی نداشــته است. در تمام مدت هم با آرامش و غرور 
رفتار می کند انگار که هیچ کار اشتباهی انجام نداده است. حتی هنگامی که به زندان می افتد از همه 

چیز راضی است.

مرتضی کاتوزیان

مرتضــی کاتوزیــان در ۱۱ تیرمــاه ۱۳۲۲ در خانواده ای 
متوسط و هنر دوست در تهران به دنیا آمد. از کودکی عاشق 
نقاشــی بود و تمام اوقات او بدون مربی صرف فراگیری این 
هنر می شد. درسال ۱۳۳۹ به طور حرفه ای به کار گرافیک 
و نقاشی روی آورد.در زمینه گرافیک تعداد بسیاری پوستر، 
آرم، جلد کتاب و بروشور ســاخت. سال ۱۳۵۳ مسئولیت 
برگزاری نمایشــگاه بین المللی گرافیک تهــران با عنوان 
گرســنگان آفریقا توسط ســازمان جهانی I.A.A را قبول و 
بشــکل آبرومندانه ای به انجام رساند و برنده جایزه پوستر 
همبستگی شد. او از پایه گزاران سندیکای گرافیست ها در 
ســالهای قبل از انقلاب و ۲ سال عضویت هیات مدیره آن 
بود. طی سالهای گذشته در نمایشگاههای جمعی بسیاری 
شرکت و ۴ نمایشگاه انفرادی برگزار کرد. تمامی آنها به دلیل 
کیفیت بالای آثار ارائه شده و نگاه محبت آمیزی که به انسانها و مسائل مربوط به زندگی آنها در نقاشی هایش 
بود پر بیننده ترین نمایشگاههای تاریخ هنر ایران شد. به عنوان مثال نمایشگاه نقاشی هایش در موزه هنرهای 
معاصر تهران در سال ۱۳۶۸ طبق آمار رسمی ۲۰ هزار بازدید کننده داشت. آخرین نمایشگاهی که با ۹۴ اثر 
خود در خردادماه ۱۳۸۷ در مجموعه فرهنگی تاریخی سعد آباد برگزار کرد، روز چهارشنبه ۲۹ خرداد ماه از 
طرف سازمان یونسکو به پاس فعالیتهای ۵۰ ساله اش در زمینه نقاشی و ۳۰ سال تعلیم مخلصانه به جوانان 
ایرانی طی مراسم با شکوهی مفتخر به دریافت لوح تقدیر این سازمان شد. در مدت ۳۰ سال تدریس نقاشی 
از آتلیه کوچک او ده ها نقاش تقدیم جامعه هنری شد.برای معرفی و تشویق شاگردانش سه نمایشگاه جمعی 
برای آنان بر پا کرد و در یک نمایشگاه بهمراه آنان در موزه هنرهای معاصر تهران شرکت کرد. به همت او در 
ســال ۱۳۸۴ کتابی از نقاشی های هنرجویانش چاپ و مورد استقبال مردم قرار گرفت.اکنون تعدادی از آن 
هنرجویان از نقاشان و هنرمندان بنام ایران هستند و هر کدام در آموزشگاه نقاشی خود به تعلیم هنرجویان 

بسیاری مشغولند.

فرهنگ

در رتبه بندی سال ۲۰۲۲ مؤسسه استنادی و پایش علم 
و فناوری جهان اسلام )ISC(، ۴۴ دانشگاه از ایران حضور 
دارند. به گزارش ایســنا، دکتر ســید احمد فاضل زاده؛ 
 ISC گفت: در رتبه بندی موضوعی ISC رئیس مؤسســه
۲۰۲۲ از جمهوری اســلامی ایران ۴۴ دانشــگاه حضور 
دارند کــه در حوزه های مختلف موضوعــی حائز رتبه 
شــده اند.  فاضل زاده اظهار کــرد: مدیریت رتبه بندی و 
تحلیل استنادی مؤسسه استنادی و پایش علم و فناوری 
جهان اســلام )ISC(، پس از قریب به یــک دهه انجام 
موفق رتبه بندی ملی دانشگاه ها و پژوهشگاه های کشور 
و نیز رتبه بندی دانشگاه های جهان و دانشگاه های جهان 
اسلام، با توجه به تجارب ارزنده در این زمینه و شناخته 
شدن به عنوان تنها مرجع رتبه بندی در کشور، در سال 
۹۹ برای اولین بار رتبه بندی دانشگاه های جهان را بر اساس حوزه های موضوعی به انجام رسانده است. 
در رتبه بندی جهانی ISC براســاس موضوع، از طرح تقســیم بندی سلسله مراتبی مؤسسه همکاری و 
توســعه اقتصادی )OECD( استفاده شده است. در این طرح، کلیه حوزه های موضوعی در ۶ رده اصلی 
و ۴۲ زیــر رده قــرار می گیرند. ۶ رده اصلی در این طرح عبارت از علوم طبیعی، مهندســی و فناوری، 
پزشــکی و بهداشت، علوم کشاورزی، علوم اجتماعی و علوم انسانی است که جایگاه دانشگاه های ایران 
به تفکیک این حوزه ها به شرح زیر آمده است. کاربران و پژوهشگران به منظور کسب اطلاعات بیشتر 
می توانند به لینک https://isc.ac/fa/page/۴۲۰ مراجعه کنند. رئیس مؤسســه ISC جایگاه دانشــگاه های 
 ۲۰۲۲ ISC کشور را در حوزه های موضوعی شش گانه به این صورت تشریح کرد: در رتبه بندی موضوعی
شــاهد حضور دانشگاه های برتر کشور در ۶ رشته از ۷ رشته حوزه علوم طبیعی شامل ریاضیات، علوم 
کامپیوتر و اطلاعات، علوم فیزیکی، علوم شیمی، زمین و علوم محیطی و علوم زیستی در جمع برترین 

دانشگاه های دنیا هستیم.
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